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ANNONCETAKSTER

1/1 side ................................................................2.960,00

2/3 side ................................................................2.000,00

1/2 side ................................................................1.552,00

1/3 side ................................................................1.036,00

1/4 side ................................................................... 772,00

Mindre annoncer:

Pr. 1 sp.-mm ...............................................................  4,40

Mindstepris ............................................................ 132,00

Køb/salg rubrikannoncer

Pr. linie ........................................................................32,00

Tillæg pr. farve ...................................................... 320,00

4-farve ..................................................................... 800,00

Foreningsmeddelelser:

Pr. spalte ................................................................. 352,00

Mindstepris ...............................................................56,00

Resultatlister: Pr. spalte ..................................... 240,00

Priserne er ekskl. moms
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Godt nytår!
Så er vi godt i gang med det nye år efter en forhåbentlig god og af-
slappende juleferie. Selvom vi stadig er i den mørkeste vintertid, 
er døgnet alligevel tiltagende siden den 21. december, og til trods 
for, at det kun drejer sig om nogle minutter dagligt, så føles det 
godt. På duefronten er der så absolut også gang i sagerne: Selvsagt 
er det højsæson hos vores sportskammerater, der avler vinterun-
ger og at dømme ud fra opslagene på de sociale medier, så ser det 
ud til at gå fremragende med den nye årgang. Det milde vejr i no-
vember og december har givetvis ikke være til ulempe for vinter-
avlen, og når dette læses, varer det ikke længe, før vinterungerne 
skal fravænnes og sættes i ungeslaget. For de mere traditionsbund-
ne brevduefolk, der praktiserer forårsavl, varer det en måneds tid 
eller to endnu, før duerne skal sættes sammen, men på disse slag 
har man til gengæld travlt med at forberede duerne til parringen 
med let foder og måske lidt ”træningsparring”, hvor hanner og 
hunner kan lære hinanden at kende før sammensætningen.

Ellers venter der os om to uger årets store begivenhed med re-
præsentantskabsweekenden i Brædstrup, og det er en hyggelig og 
festlig weekend. Der er selvfølgelig vigtige beslutninger, som skal 
træffes på repræsentantskabsmødet, men det sociale og sportslige 
element fylder samtidig meget – og det er jo netop, hvad vi alle 
sammen sætter pris på omkring vores hobby. Allerede fredag af-
ten går det løs med en forrygende aften, hvor Jelle Roziers holder 

sit foredrag efterfulgt af en ”gammeldags” live-auktion. Der bliver 
en yderst stærk samling duer at byde på fra de tre topslag Jelle Ro-
ziers, Hok Van Den Bruel og Jos Thoné. Fra sidstnævnte kommer 
der blandt andet en helsøster til den due, som i skrivende stund 
har placeret sig som nr. 2 i Pattaya OLR og vinder af 70.000 USD, 
hvilket fortæller noget om standarden!

Sponsorauktionerne på M&C Hansens hjemmeside er fra nytår 
også i luften, og ligeledes her er der mulighed for at skaffe sig top-
klasse blodfornyelse fra de dygtigste danske sportskammerater.

Vi bringer traditionen tro også i dette nummer af Brevduen Ho-
vedbestyrelsens beretning om det forgangne år og nogle visioner 
for fremtiden. Der er mange interessante ting at læse om, og sam-
men med en fyldig dagsorden til det kommende repræsentant-
skabsmøde kan man have en god forventning om, at vi i fællesskab 
får truffet nogle gode beslutninger til brevduesportens bedste!

Igen i dette nummer af Brevduen bringer vi to fremragende ar-
tikler, der er tilsendt os fra medlemskredsen, og det sætter vi som 
altid stor pris på, og vi håber, at flere af jer, der sidder med en god 
historie, et mesterskab eller andre spændende emner omkring 
sporten vil benytte lejligheden til at indsende dette, så vi kan dele 
det med vores læsere.

Med ønsket om et godt nytår

/M.T.L.

FREMLYSNINGER 
Dødfundne duer:
DAN 191-02-0068 - fundet i Hovedgård – taget af en husmår
DAN 087-23-0477 – fundet ved Hornbæk Golfklub

Guldbryllup
80 år
17.01.2025 – Torben Møller Christensen,  
DAN 025 Hjørring

75 år
02.02.2025 – Leif Andersen, DAN 075 Morsø

70 år
25.01.2025 – Jørgen Juul, DAN 034 Mou
21.01.2025 – H. C. Lind, DAN 070 Aabenraa
12.02.2025 – Dieter Nicolaisen DAN 207 Tinglev

MÆRKEDAGE Dødsfald: Alex Næser, DAN 038 Nykøbing F.

Efter lang tids sygdom sov medlem af Nykøbing F. Brevdue-
forening Alex Næser stille ind 2.12.2024. Selv om han ikke 
kunne være med ved dueslaget på det sidste deltog han sta-
dig i flyvningerne, han spurgte altid, hvordan det gik der-
nede. Han var aldrig bleg for at give et nap med i forenings-
arbejdet.

Han kørte ofte med duer og lagde også trailer til. Hvis der 
var tilflyvere, tog han dem med til København, når han kør-
te. Han lå i sengen til det sidste, hvor kræfterne ikke slog til 
længere.
Æret være Alex Næsers minde
P.f.v. Jan Kania
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I år var det håbet, at vi skulle have en landsudstilling med masser af duer, hvor alle med-
lemmer kunne deltage uden reglen om 100 duer, men sådan skulle det ikke være.

Der bliver arbejdet på at finde en permanent løsning på dette problem (eventuelt i no-
vember).

Vi i Landsdommerklubben håber, at rigtig mange vil deltage med duer på landsudstil-
lingen i år, for det er vigtigt, at vi sammen bakker op om den tradition.

Igen i år er det lykkes at skaffe 77 sæt unger og 5 sække foder samt 360 stk chokolade.
Fra os i Landsdommerklubben vil vi hermed sige en stor tak til jer alle for støtten, både 

til jer, der har skænket unger, samt sponsorer af præmier.

På glædeligt gensyn i Brædstrup!
Landsdommerklubben.
Jan Qvortrup.

Så er vi på vej 
til Brædstrup

Jeg ser, i BREVDUEN nr. 21, at en enkelt forening i Århus – 017 
– ønsker en grænseændring. En ændring som vil gøre sek. 35 væ-
sentligt mindre og nærmest udslette vores forening: 046 Horsens. 
Jeg var af den klare opfattelse, at med den medlemstilbagegang, 
som vi desværre må konstatere, er nærmest umulig at stoppe, ja 
så skulle sektionerne ikke gøres mindre, men større, for at skabe 
økonomi i sporten.

Hvis dette forslag vinder gehør, så mister sek. 35 – og 046 – 5 
flyvende slag, nemlig: Lasse Rasmussen, Pawel Schrezczs, Johan-
nes Markussen, Lars Brund og Leif Nielsen. Alle stærkt flyvende 
slag, som yder meget for at gøre det godt i sporten. Dem vil man 
så fjerne med en, kort sagt, tåbelig grænseændring.

Jeg hører ofte, at især Johannes og Lasse er fejlplacerede i Hor-
sens, og at de hører til Vejle. Så må der lidt historik på banen: Da 
sektion 33 blev oprettet, og sektion 24 nedlagt, bestod 33 af: Skan-
derborg, Odder, Brædstrup, Lindved, 2 Vejleforeninger og 4 Hor-
sensforeninger. Kort efter oprettelsen af sektion 33, blev Lindved 
nedlagt og medlemmerne søgte optagelse i enten en Horsens for-
ening eller en Vejle forening. 

Johannes og Lasse blev, som flere andre, optaget i Vejle, og Leif 
blev, med andre, optaget i Horsens.  

Så de omtalte medlemmer, er ikke fejlplacerede, som nogen me-
ner.  Det synspunkt er ganske enkelt ikke korrekt. Johannes, Las-
se, Leif og Lars lå i det daværende sek. 24, og det var netop denne 
sydlige grænse vi ønskede genoprettet ved dannelsen af sektion 35. 

Pawel er et helt nyt medlem som startede med unger i 2024. 48 
årige Lars har været medlem i Horsens siden starten som 12 årig. 
Så: Hva’ sker der??? 

Jeg kan kun se forslaget om denne grænseændring som et resul-
tat af nidkærhed og misundelse. Misundelse over, at en særdeles 
dedikeret og dygtig brevduemand som Johannes, nu har været 
dygtig nok til at hjemføre nogle Danmarksmesterskaber i de sid-
ste par år, og så skal grænsen flyttes. Føj.

Det er som om, at nogen tænker, at man kan vinde DM blot pga. 
slagets placering i en sektion. Intet er mere forkert. Der skal en 
masse flid; en masse træningstimer; en masse observationstimer 
og en indsats ud over det sædvanlige, til. Johannes holder en mas-
se foredrag, og hvis man vil lytte og lære, er der meget at hente der, 
og i stedet for misundelse, så skulle de fleste nok høre efter, og vur-
dere deres egen indsat mod det som Johannes yder, -mig selv in-
clusive -, for det er garanteret her, hos egen, nok mangelfulde ind-
sats, man kan finde svaret på, hvorfor det er svært at måle sig med 
Johannes. 

Vi har lige afholdt præmiefest i 046, og ja, Johannes stak af med 
en go’ stak præmier, men jeg valgte at kalde dem flidspræmier. Jeg 
har altid haft respekt for folk, som yder en kæmpe stor indsats.

Min læremester Elvin Feldt sagde altid: ”Misundelse er en grim 
ting; dygtighed kan ikke holdes nede”.

Mvh. Frank Jensen, formand og kasserer i 046

MISUNDELSE ER  
EN GRIM TING
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Team Eriksson bor i Odense på Fyn. 
Teamet har været med i brevduesporten i mange år, med skiftende 
konstellationer.  De har prøvet at udøve sporten alene og i kompag-
niskaber over årene. De senere år har teamet bestået af tre: Bo – Mo-
gens og Preben, som tilsammen har over 100 års erfaring inden for 
brevduesporten.

Udefra ser det ud som om man har valgt at fordele arbejdsopga-
verne imellem sig til fælles hygge, som ser ud til at gå op i en højere 
enhed. Og de kan alle tre varmt anbefale at finde sammen med an-
dre for at sparre om de udfordringer og glæder som sporten giver.  

Fra at have fokus på mellemdistancen, hvor de blev mellemdistan-
cemester i sektion 31 flere gange, har de i de senere år drejet deres 
fokus over på de lange og marathon flyvningerne.  Sektionsflyvnin-
gerne og de korte mellemdistancer bliver nu brugt som supplement 
og forberedelse til de lange flyvninger, og bliver derfor tilvalgt/fra-
valgt efter hvad der passer ind i programmet for teamets mål.  

Igen i 2024 var de helt i top Nationalt til de forskellige mesterska-
ber bl.a. kan vi nævne: 

2. DM Marathon 2024
2. DM Langdistance 2024
2. Super Cup 2024
2. National Cup 24 under 2600 km
1. Prins Henriks Vandre præmie
2. DdB Langflyver præmie 
3. Herbots Gyldne Vinge  
1 Langflyvermesterskab sektion 31 Sport –og Åbent 
1 Et års mesterskab Sektion 31— 
2 Sprintermesterskab sektion 31
1 & 2  Esdue Regionalt Lang DdB 

Lige ved og næsten kunne man måske fristes at sige: men kun gan-
ske få minutter adskilte dem fra at vinde både DM i Lang og Mara-
thon.

Forholdene er ikke de nemmeste at flyve under. Hvis man ser på 
et kort, skal deres duer flyve inden for de sidste 100 km flyve ca. de 
50-60 km over vand, hvis de skal være med i top nationalt og regio-
nalt.  Det er ikke de nemmeste betingelser. Fakta hvis man kigger på 
indflyvningsvinklen så skal deres duer gå ud over ved Kiel. og op 
over Østersøen for ikke at miste kilometer til konkurrenter bosid-
dende i Jylland. 

De er ved at have en grundstamme, som vi kan se, ligger pænt i 
resultatopgørelsen, og tit formår de også at få duerne hjem ret tæt i 
pæne serier selvom afstanden er 500-650 km. Bl.a. fra Gotha havde 
de en flot serie på de første som nr. 1-2-3-4-5-6-7-8-10-11-12 i sek-
tionen 

Grundlaget har de skabt ved og fortrinsvis at kigge mod Holland 
efter materiale, som efter deres mening passer godt til de danske for-
hold.

De i har haft god succes med at afprøve marathon duer, som nor-
malt viser deres styrke i Holland på 800-1100 km. De har en teori 
om man nok skal skære lidt på afstanden, når man kigger på danske 

forhold, hvor slippene tit er små og derfor skal topduerne være me-
get selvstændige og mange gange flyve næsten solo hjem de sidste 
mange kilometer, da flokkene hurtigt deler sig.

 Kompagniskabet havde allerede taget hul på gode placeringer på 
lang-flyvninger ved og indfase materiale fra Verstraete fra Belgien; 
men rykkede sig rigtig meget da de investerede i avlsduer fra Ver-
weij de Haan, Midrecht, Holland. Det er et kompagniskab som har 
fløjet i top på den store klinge i Holland i snart mange år. 

En af Team Erikssons stamhanner er: ”Son of Batman”  ”9917”som 
kommer fra Verweij de Haan, og er en søn på ”Batman” der selv fløj 
i top nationalt i Holland bl.a. nr. 10 Nationalt fra Marseille, og var 
broder til deres Internationale vinder ”Ballotelli ”fra Agen. Han har 
vist sig som en topavler med flere forskellige hunner og danner ryg-
raden i avlsslaget, og er far til flere sektions- regions og nationalvin-
dere på flyveslaget. Bl.a. sammen med ”Lady Blue” ” 9933” som er 
en datter af Verweij de Haans nye avls stjerne ”Red Ross” som alle-

>

Team Eriksson 220 Odense 

AF T. V. NIELSEN

Team Eriksson
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rede nu har vist sig som en international topavler, og er far til flere 
internationale topduer på de helt lange marathon flyvninger i Hol-
land.  

Af andre topduer kommer vi ikke helt uden om Bos gamle røde 
Thone han ”3426”, som også har en del af æren for topresultaterne i 
2024, og er i år far til både en sektionsvinder og en regionsvinder fra 
henholdsvis Gotha og Antwerpen, og samtidig vinder af Prins Hen-
riks Vandrepokal.  

På avlsslaget har de hele tiden fokus på at have avlsmateriale fra 
øverste hylde, gerne direkte efter vinderduer, eller direkte søskende 
til vinderduer. Det er ud fra den gamle tese: ”Vinder avler vinder ”

Hellere købe en god end to middelmådige duer til fornyelse på sla-
get.  

Derfor har de ud over det de ved virker, også altid gang i nye til-
tag. Vigtigt er det at tiden ikke står stille på Syvhøjevej i Odense. 

Ud over avlsmaterialet fra Verveij de Haan, har de også fået fokus 
på et par andre topslag fra Holland, bl.a. fra Comb. Hommes & Zoons, 
Akerslot, og Sil van Vliet, Ter Ar. 

Hvis vi skal sige lidt om de to slag, så er Comb Hommes et kendt 
slag der formår at flyve både de lange mararton flyvninger med mor-
genslip og samtidig programmet med eftermiddags slip.   Sønnerne 
gæstede DdBs landudstilling for et par år siden med et rigtigt inte-
ressant foredrag.  

Team Eriksson er allerede godt i gang med at afprøve Hommes 
duer på flyveslaget, og foreløbig tegner det rigtig positiv. Her i 2024 
blev bl.a. ” Ace 647” som er et barnebarn på ”Rode Dax” placeret 
som 1.  Regional Esdue lang DdB som etårs. Han fløj 5 langflyvnin-
ger, og har dermed også aktie i de resultater teamet har opnået i 2024.  
Foreløbig har Hommes duerne vist sig at holde, både på de almin-
delige flyvninger; men også på OLR Oneloft race, har de vist gode 
takter, som fuldt har indfriet forventningerne, specielt på krævende 
flyvninger viser de styrke. 

Et andet slag som der skal til at arbejdes med, og man har store 
forventninger til, er duer fra den unge komet Sil van Vliet som bor i 
Ter Ar i Holland. Han er nok er det hotteste navn i brevduesporten 
i Holland når vi snakker marathon flyvninger, på trods af sin unge 
alder.  Bl.a. var han 1. National fra kongeflyvningen fra Barcelona i 
2024.  

Her vil der være flere på flyveslaget til sæson 2025 med den bag-
grund, som skal testes af. 

På avlslaget har de også et par enkelte sprintduer af Dirk van den 
Bulck afstamning.

Her er det ”Kittel705” som er rygraden. Han er et barnebarn på 
den berømte ”Kittel” som var 1. ACE pigeon KBDB i 2013 for Dirk 

van den Bulck.  ”Kittel 705” har avlet helt i top, og er far til 19 Esdu-
er og 5 sektionsvindere, alene i første generation.  Grunden til at de 
har sprinterduer gående, er en teori de har om, at de nemt kan flyve 
ud til 5-600 km, særligt når de bliver krydset, hvilket de har fået be-
kræftet gennem de seneste år. Samtidig kan de også være med i top 
på de sektionsflyvninger de bruger som opvarmning til de længere 
flyvninger. Men modsat kan en marathon due sagtens toppe på en 
sprintflyvning.  Bevis for det er bl.a. ”Queen of the Night ” ”1156” af 
Verweij de Haan afstamning, som har ligget i top nationalt på mara-
thon flyvningerne de sidste tre år som nr. 2-5 og 9 Nationalt, og så 
kunne blive sektionsvinder på en kort sprintflyvning på 200 km i 
2024. 

Kompagniskabet flyver med ca. 40-45 par efter det naturlige sy-
stem. Det er valgt ud fra, at det er deres fulde overbevisning at det er 
det der fungerer bedst for dem, særligt på de lange og marathon flyv-
ningerne.  Og igen hvis man kigger lidt på Holland er flertallet af 
dem som flyver i top på de lange flyvninger, også nogle som prakti-
serer det naturlige system. Men også slagets indretning egner ikke til 
at praktisere enkemandssystemet. Her mener teamet det er vigtigt 
man vælger et flyvesystem som passer til en og så forbliver tro mod 
det. 

Der tillægges ca.  80 unger hvert år som trænes grundigt, og også 
gerne kapflyves da både Bo og Preben mener det er vigtigt at få du-
erne over vand som unger, for af gavne dem senere i karrieren.

 Der er stor fokus på sundhed, og der gives diverse kure både før 
og i flyvesæsonnen, ud fra at hvis ikke sundheden er i top, så halter 
resultaterne og ingen kan yde 100% hvis kroppen er hæmmet måske 
kun 5% af en eller anden form for sygdom. 

Der gives eddike i drikkevandet hele året rundt. 
Fodersystemet kompagniskabet har valgt at bruge, er diverse pro-

dukter og blandinger fra firmaet Matador, nøje udvalgt ud fra årsti-
den og ud fra hvad der skal præsteres de enkelte uger i flyvesæson-
nen.  Det at fodre rigtigt og samtidig gøre det med det korn som gi-
ver duerne de optimale betingelser, er vigtigt og det tillægger teamet 
alt afgørende betydning. Vigtigt er det at fodersammensætningen- 
fedt – kulhydrater og proteiner m.m. passer til de udfordringer som 
den enkelte flyveuge byder på. Derudover gives enkelte biprodukter 
og diverse mineraler uden at overdrive, da man kan stirre sig blind 
på alle de forskellige produkter som findes på markedet. 

 ”Hvor der en vilje er der en vej ” siger et gammelt ordsprog og 
mon ikke det skal lykkedes for kompagniskabet at nå helt til tops na-
tionalt. Viljen og materialet for, at det skal lykkes, er i hvert fald til 
stede. Så vi tror vi igen skal holde øje med slaget på Fyn i de næste 
år, grundlaget er til stede. ◆
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Min hverdag med duerne

AF TINE BENDIXEN

Parringen af duerne gik supergodt. Der var 
også gjort meget ud af prøveparringerne. 
Alle lagde æg 8-10 dage efter, de var sat sam-
men. 

Vi har valgt at trække dobbelt æg på 12 
par - så vi hurtigere kan se, om det er de 
rigtige, vi satser på. 

Når der er trukket de unger, jeg skal bru-
ge at flyve med selv, og de, der er lovet væk 
til forskellige arrangementer, kommer der 
yderligere to runder fra de otte avlspar, som 
udelukkende bliver sendt til forskellige One 
Loft Races. 

Når ungerne er 16-18 dage gamle, bliver 
de taget fra sammen med hunnerne og sat 
i ungeslaget. Der bliver hunnerne ved un-
gerne, indtil de er en 30-32 dage gamle. 

I hele denne periode bliver alle duer fod-
ret med Start+ og tilskud Show1 start samt 
frisk All In One hver dag og et par gange 
om ugen Intestinal Top. 

Så snart ungerne kan klare sig selv, bliver 
hunnerne taget fra. Ungerne fortsætter på 
Start+. Alle hanner og hunner, der skal fly-
ves med, skilles nu ad og fodres med Ger-
ry+. Slaget er blevet beklædt med windb-
reak, så vi undgår træk. 

Lidt om One Loft Races : I 2022 deltog 
Martin og jeg i Moledo Atlantic Derby. Her 
blev vores Els Comet nummer 2 i finalen. 
Jeg valgte at købe ham hjem. Han var fra 
starten lidt speciel. Han er lavet i stalden 
nede ved huset. Da jeg tog ham og hans sø-
ster fra, gik jeg op til slaget med dem, og de 

hyggede sig deroppe et par uger. Hvis det 
passer med tiden, lærer jeg altid de duer, 
der skal afsted til One Loft, at flyve ud og 
komme ind af sputnikken, og de får lov at 
flyve omkring slaget. Da Comet blev luk-
ket ud første gang oppe ved slaget, fløj han 
direkte ned i stalden og sad ovenpå det bur, 
han kom fra. Da han kom hjem fra Mole-
do, kom han i avlsslaget, og han er far til 
Guldharald, ham, der som førnævnt er 4 
gange sektionsvinder som unge i 2024 - og 
til Svend Aage, der blev sendt til Moledo 
Atlantic Derby her i 2024. Han blev num-
mer 17 i finalen og er hjemme igen. Han 
kan kende slaget, hvor han kom til verden 
og flyver ude sammen med hans hun, og 
alle de andre flyveduer. ◆
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Tidspunkt:
Onsdag, den 18.12.2024 kl. 20.00

Sted:
Microsoft Teams

Deltagere:
Niels Johansen (NJ)
Tommy Egsvang Rasmussen (TR)
Jan Qvortrup (JQ)
Jørn Boklund (JB)
Søren Andersen (SA)
Pia West Christensen (PW)

Afbud:
Lars F. Hansen (LH)

Ordstyrer:
Jørn Boklund

Referent:
Pia West Christensen 

Referat 
1. Velkomst og indledning v/PW
 PW bød velkommen til mødetmødet 

og oplyste, at formålet med mødet var 
at behandle de sidste punkter fra ho-

ved bestyrelsesmødet, som blev af- 
holdt i Kassel den 30. november -  
1. december 2024. 

2. Fastlæggelse af og godkendelse af 
dagsorden og herunder punkternes 
rækkefølge

 Mødet gennemføres efter den fastlagte 
dagsorden.

3. Aktuelt nyt v/alle
 Der var ingen informationer, som ikke 

er indeholdt i punkterne på dagsorde-
nen.

Referat af  

hovedbestyrelsesmøde 

Referat af  

hovedbestyrelsesmøde 

Tidspunkt:
Mandag, den 16.12.2024 kl. 19.30

Sted:
Microsoft Teams

Deltagere:
Tommy Egsvang Rasmussen (TR)
Jan Qvortrup (JQ)
Jørn Boklund (JB)
Søren Andersen (SA)
Pia West Christensen (PW)

Afbud:
Lars F. Hansen (LH) og Niels Johansen (NJ)

Ordstyrer:
Pia West Christensen

Referent:
Pia West Christensen 

Referat 
1. Velkomst og indledning v/PW
 PW bød velkommen til mødet. Som 

aftalt skal vi have afholdt et møde med 
de punkter, som vi ikke nåede at fær-

digbehandle ved hovedbestyrelsesmø-
det i Kassel tidligere i december må-
ned. Alle hovedbestyrelsesmedlemmer 
kan desværre ikke deltage i dag og vi 
har derfor alene et enkelt meget aktu-
elt punkt på dagsordenen

2. Fastlæggelse af og godkendelse 
 af dagsorden 
 Dagsordenen blev godkendt.

3. Landsudstillingen v/JB
 JB har den 06.12.2024 på vegne af DdB 

anmeldt landsudstillingen til Fødeva-
restyrelsen (FVST) med henblik på af-
vikling af denne på Pejsegården i Bræd-
strup i dagene 30. januar – 1. februar 
2025. I forlængelse af anmeldelsen mod-
tog vi i fredags en informationsskrivel-
se fra Veterinær Syd omkring en ræk-
ke forhold, som træder i kraft fra og 
med den 1. januar 2025 ved udstedelse 
af en bekendtgørelse, der angiver ny 
lovgivning, som får betydning for os. 
Det handler om den såkaldte CHR-re-
gistrering, som hidtil kun har været ak-
tuel for os, når der har været udbrud 

af fugleinfluenza eller paramyxo. Hid-
til har det været sådan, at alle slag, der 
lå i henholdsvis 3 eller 10 km zonen, 
skulle lade sig registrere i CHR (Det 
Centrale Husdyrbrugsregister).

 DdB har ikke været bekendt med, at 
der blev arbejdet på dette fra fødeva-
remyndighedernes side, før vi for få 
dage siden modtog dette brev. JB har 
fået til opgave straks at sende svar til 
Veterinær Syd og desuden henvende 
sig til FVST for at få kortlagt dette om-
råde. Vi er dog bekendte med, at ty-
skerne allerede nu skal lade sig regi-
strere på samme måde. Vi afventer JB’s 
kortlægning af dette område og orien-
terer, så snart vi ved mere.

4. Gennemgang og godkendelse af refe-
rat og herunder hvad skal offentlig-
gøres

 Referatet blev gennemgået og godkendt 
og det vil blive offentliggjort på hjem-
mesiden og i Brevduen nr. 1.
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4. Repræsentantskabsmødets dags- 
orden

 Dagsorden er udarbejdet i forlængelse 
af hovedbestyrelsesmødet den 30. no-
vember -  1. december 2024 og det er 
offentliggjort i Brevduen nr. 21, som 
var tilgængeligt på hjemmesiden den 
15. december 2024.

 Efter offentliggørelsen af dagsordenen 
er der modtaget en henvendelse fra 220 
Odense, som oplyser, at deres forslag 
er misforstået og der vil blive lavet en 
korrektion i den endelige dagsorden.

5. Beretning 
 Beretningen er under udarbejdelse og 

vil blive optrykt i Brevduen nr. 1, som 
udgives den 15. januar 2025. Beretnin-
gen optrykkes endvidere i mødemate-
rialet til repræsentantskabsmødet.

6. Repræsentantskabsweekenden
 I Brevduen nr. 21 er invitation til fest-

middag offentliggjort og Hovedbesty-
relsen håber på mange deltagere. Dead-
line for tilmelding er den 10. januar 
2025.

 I Brevduen nr. 21 er der tillige gjort op-
mærksom på deadline den 10. januar 
2025 for tilmelding af repræsentanter 
til repræsentantskabsmødet fra hen-
holdsvis foreninger og sektioner. 

 Der er gang i reservationen af salgs-
stande og der er fortsat plads til flere.

 Det samlede program blev gennemgå-
et og forretningsudvalget laver nu den 
endelige opgavefordeling.

7. Landsudstilling
 Invitationen til og proportionerne for 

Landsudstillingen er ligeledes optrykt 
i Brevduen nr. 21. Der kan udstilles i 
10 klasser og der vil endvidere være en 
holdkonkurrence og en kapflyvnings-
konkurrence.

 Vi har netop i dag modtaget besked 
om, at Fødevarestyrelsen (FVST) hæ-
ver trusselsniveauet vedrørende fugle-
influenza fra og med i morgen, den 19. 
december 2024 og det får desværre den 
konsekvens, at det ikke bliver muligt 
for slag med en bestand på over 100 
gamle duer at deltage i udstillingen.

 Hovedbestyrelsen håber på trods af 

dette, at mange medlemmer vil delta-
ge, så vi kan gennemføre en Landsud-
stilling i 2025.

8. Geraldy
 Vi har modtaget det endelige tilbud på 

køb og opbygning af materiel og der vil 
nu blive afgivet en ordre med forven-
tet leveringsdato inden sæson 2025.

 Vores nyindkøbte bil (MAN) er blevet 
fragtet ned til Geraldy og opbygning 
kan påbegyndes.

9. Systemer og status på udvikling v/TR 
og SA

 1. Status på udviklingen af det nye 
foreningsprogram

 TR har haft et møde med Jakob fra IT-
Kartellet omkring foreningsprogram-
met, som vi tidligere har besluttet at 
igangsætte udvikling af. Der skal leve-
res senest den 1. marts 2025, for at have 
tid nok til test af det nye program. Det 
er desværre ikke muligt for IT-Kartel-
let, idet de mangler at få afsluttet andre 
store projekter og derfor ikke kan love 
os at blive færdige. Det nye forenings-
program bliver derfor desværre ikke 
klar til sæson 2025, så vi kommer til at 
fortsætte med at bruge det nuværende 
foreningsprogram i 2025 også. Der 
igangsættes dog nogle nødvendige æn-
dringer/opdateringer:
- Det gamle medlemsprogram kan 

ikke anvendes mere, så ingen USB-
nøgler mere

- Der bliver givet mulighed for hånd-
tering af to nye kapflyvningskoder 
(grå og sort)

- Det bliver muligt at tilføje CHR-
nummer til brug for CHR-registret 
i Fødevarestyrelsen.

 I forbindelse med de nye regler/krav 
om registrering i CHR-registret, så bli-
ver det en opgave for dem, som er an-
svarlige for medlemsoplysningerne via 
foreningslogin. Feltet bliver oprettet 
snarest og der kommer en information 
på hjemmesiden herom. Med det fo-
kus der er på vort duehold, så skal de 
sidste slagadresser ajourføres på med-
lemmerne. Dette gøres også ved hjælp 
af foreningslogin og der er deadline til 

jul, hvilket er meddelt i Brevduen nr. 
21/2024.

 2. Status på TauRIS.
 SA havde møde med TauRIS i Kassel. 

TauRIS vil fortsat gerne sælge Remo-
teStrike til os. Der udestår fortsat nog-
le spørgsmål, som vi vil drøfte med 
dem, når TauRIS kommer til Bræd-
strup.

 TauRIS kunne oplyse, at Norge frem-
adrettet serviceres direkte af TauRIS og 
DdB har derfor ikke et ansvar for det-
te og udfører ingen opgaver mere.

10.  Veterinære forhold v/JB
 Fødevarestyrelsen (FVST) har hævet 

trusselniveauet fra middel til høj i for-
hold til fugleinfluenza gældende fra i 
morgen, den 19. december 2024. Det 
indebærer, at der indføres overdæk-
ningspåbud. Slag med under 100 duer 
må motionere deres duer, mens slag 
med en bestand på mere 100 duer skal 
holde deres duer inde og dermed hel-
ler ikke kan og må deltage i udstillin-
ger. Dette gælder desværre også for 
Landsudstillingen. Vi orienterer straks 
om dette på hjemmesiden.

 Vi har som drøftet ved Hovedbestyrel-
sesmødet først på måneden udfordret 
Fødevarestyrelsen i forhold til størrel-
sen af bestand på 100 duer.

11. Udenlandske samarbejder og herun-
der FCI v/JB

 Der gives status på møde med det ty-
ske forbund, som gennemførtes i Kas-
sel med deltagelse af JB og PW. 

1. Den bilatrale aftale mellem Schles- 
wig/Hollstein og Danmark.

 Umiddelbart efter mødet i Kassel 
har vi fået svar fra Fødevarestyrel-
sen, der meddeler, at selv om der fra 
dansk side var en positiv holdning 
til en sådan aftale så er den tyske 
delstatsregering i Kiel ikke interes-
seret i en sådan aftale.

 Det betyder at udveksling af frem-
lyste duer ikke kan foregå udenom 
traces reglerne og det ikke er tilladt 
at træne duer fra Tyskland uden til-
ladelse og dokumentation.

2. Fremlysninger af tyske duer
 Vi fremsender mail, når der er frem- >
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lyst tyske duer i Danmark. Der kan 
disponeres over duerne, såfremt der 
ikke er kommet nogen reaktion ef-
ter 6 uger jf. Ringlisten for 2024, 
side 31.

3. Pigeon Fleet
 Vi bestiller yderligere 3 GPS-mo-

duler, så vi har en til alle køretøjer
4. IG West
 Tyskerne anbefaler, at vi skriver et 

officielt brev til IG West. Hvis vi 
konstaterer, at der deltager danske 
duer på flyvningerne, uden at Tra-
ces reglerne er overholdt anmelder 
vi forholdet til FVST og til tilsva-
rende i myndighed i Tyskland.

 Desuden informerer JB om, at vi har 
fået tilsendt en skrivelse fra FCI om-
kring regelsæt for kapflyvninger for 
medlemslandene. For alle lande, der er 
medlem af FCI, gælder det, at en og 
samme due ikke må flyve fra forskel-
lige slag i samme kalenderår.

12. Sekretariatet v/PW
 Vores medarbejder er fortsat på barsel 

og forventes ikke retur inden sæson-
start. Efter repræsentantskabsmødet 
skal vi have klargjort sæsonen og vi for-
venter at skulle ansætte hjælp til dette 
og til afvikling af sæsonen.

 Der bliver muligvis behov for at revur-
dere telefontiderne fra efter nytår.

13. Sponsorudvalget v/TR
 Der gives status på arbejdet med arran-

gementer til fordel for sponsorflyvning 
2025. TR kunne oplyse, at der afholdes 
et møde den 27.12.2024, hvor han del-
tager sammen med sponsorudvalget. I 
umiddelbar forlængelse heraf oriente-
res Hovedbestyrelsen og det endelige 
program for aktiviteter offentliggøres 
i Brevduen nr. 1.

14. Øvrige sager
1. Aftale om hvornår fodringe (2025) 

udleveres
 Fodringe vil blive udsendt fra Se-

kretariatet den 23. december 2024.

2. Der er modtaget et læserbrev om-
kring et punkt på repræsentant-
skabsmødets dagsorden og Hoved-
bestyrelsen vil kommentere på det-
te i Brevduen.

15. Bestyrelsens mødeplan
 Vi har følgende møder frem mod re-

præsentantskabsmødet:
1. Regnskabsmøde den 08.01.2025 kl. 

18.00 – 19.30 på Sekretariatet/Teams
2. Kort hovedbestyrelsesmøde den 

31.01.2025 kl. 16.00 – 17.00 på Pej-
segården

3. Repræsentantskabsmøde den 
01.02.2025 kl. 13.00 på Pejsegården

16. Eventuelt
 Intet.

17. Gennemgang og godkendelse af refe-
rat og herunder hvad skal offentlig-
gøres

 Referatet blev gennemgået og godkendt 
og det vil blive offentliggjort på hjem-
mesiden og i Brevduen nr. 1.

01.02.2025 - Indberetning af ringserier for 2025 (via foreningsprogrammet)

28.02.2025 – Godkendelse af korrektur til Ringlisten

15.03.2025 – Sektionernes ønsker til flyveplan indsendes til DdB

15.03.2025 – Opdatering af abonnementer på SMS, TauRIS og SIM-kort

15.03.2025 – Indberetning af navneændringer og indsendelse af opmålinger

31.03.2025 – Sidste dag for revaccination af duer

01.04.2025 – Information til DdB om hvem der er løslader i sektionerne

DdB aktiviteter i den kommende tid
31.01.2025 – Foredrag og sponsorauktion i Brædstrup

01.02.2025 – DdBs Repræsentantskabsmøde

12.04.2025 – Brevduedag Region Nord

13.04.2025 – Brevduedag Region Syd

21.04.2025 – Brevduedag Region Øst

Vigtige deadlines i den kommende tid



Foredrag og auktion  
i Brædstrup

DdBs Sponsorudvalg byder velkommen til:

Foredrag med ikoniske Jelle Roziers – kl. 20.00

Jelle Roziers er et verdenskendt navn inden for brevduesporten, og der venter  
tilhørerne en stor oplevelse, hvor Jelle vil fortælle om sit arbejde med duerne.

Auktion – kl. 22.00
Der bortauktioneres 24 duer fra følgende topslag:
Jelle Roziers – 4 styk
Hok Van Den Bruel – 10 styk
Jos Thoné – 10 styk

Tidspunkt: Fredag, den 31. januar 2025
Sted: Hotel Pejsegården, Søndergade 112, 
8740 Brædstrup

Stamtavler på duerne vil være tilgængelige på www.brevduen.dk  
og fysiske kataloger kan rekvireres på dagen.
De tre navne leverer alle duer fra øverste hylde på deres respektive slag!
Kommissionsbud: Michael Th. Larsen, mobil 40450115

Inden auktionen kan der købes buffet i Restaurant Dillen, 
ligesom der under arrangementet kan købes øl og vand.
Vi ser frem til en forrygende aften!

De danske Brevdueforeningers Sponsorudvalg

Provenuet fra auktionen går  
ubeskåret til Sponsorflyvningen 2025!
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Snart rinder året ud, og vi forlader 2024 og siger velkommen til et 
nyt år.

Året 2024 har efter min vurdering været et år, som for brev- 
duesporten har været et af de bedre, når vi ser på den kapflyvnings-
sæson, som vi har afviklet og gennemført. 

Vi har i overvejende grad gennemført alle de planlagte kapflyv-
ninger på det fastlagte tidspunkt, selvom vi i enkelte tilfælde har 
udsat flyvningerne. Vi har næsten været forskånet for sygdoms-
udbrud, så efter min bedste vurdering har 2024 været en fremra-
gende kapflyvningssæson. Når det kun er næsten, så skyldes det, 

at der desværre har været et stort udbrud af ungesyge i Region Øst.
På minussiden så forholder det sig desværre sådan, at vi stadig 

har tilbagegang i medlemstallet. Det er ikke en overraskelse, men 
mit nytårsønske er, at vi husker at være gode ved hinanden, så det 
i hvert fald ikke er manglende trivsel, der fører til, at medlemmer-
ne stopper.

Som vi plejer, så vil Hovedbestyrelsen og jeg med beretningen 
se tilbage på det år der er gået og vi vil samtidig redegøre for Ho-
vedbestyrelsens aktuelle tanker om fremtiden.

Vindere 2024
Et stort og velfortjent tillykke til vinderne 
i sæson 2024!
Der er altid nogle, for hvem en sæson har været bedre eller 
dårligere end sæsonen året før. Vi har mange mesterskaber, og 
selv om der ofte tales om, at vi måske har for mange af slagsen, 
så er der altid glæde at spore, hos dem, der vinder.

Sæson 2024 var ingen undtagelse og for nogle af vores med-
lemmer var netop sæson 2024 særlig god.

Jeg vil ønske alle vindere af årets flyvninger og af alle DdBs 
mesterskaber og officielle præmier tillykke. Ligeledes ønsker 
jeg alle tillykke med de flotte ES-due resultater. Der er gen-
nemført 36 kapflyvninger i hver region, hvilket betyder, at vi 
med 18 sektioner har i alt ca. 640 sektionsvindere, som alle har 
modtaget deres velfortjente diplom og sektionsvinderpræmie.

Der skal lyde et særligt stort og velfortjent tillykke til vores 
danmarksmestre i sæson 2024:

AF LANDSFORMAND PIA WEST CHRISTENSEN

Beretning 2024

Jeg glæder mig meget til at hylde alle vinderne af de officielle præmier på scenen i Brædstrup, når vi mødes 
lørdag, den 1. februar 2025 kl. 13.00 præcis.

Anders Bo Brøbech,  
DAN 073 Skanderborg 
Vinder af DM Lang Åben

Team Bang,  
DAN 013 Svendborg 
Vinder af DM Marathon

Johannes Markussen,  
DAN 046 Horsens  
Vinder af DM Mellem Åben 
Vinder af DM Sport

Klaus Nissen,  
DAN 070 Åbenrå 
Vinder af DM Unger
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Vi har været til Olympiade ….
Den sidste weekend i januar afholdtes der OL i Maastricht.

For første gang i flere år var dette med deltagelse af danske OL-
duer på udstillingen. At udstillingen fandt sted i Holland, gjorde 
det muligt for os at få danske duer repræsenteret ved Olympiaden. 
Tak til de medlemmer, der stillede med duer for egen regning. 

Jørn Boklund og jeg var inviteret til at deltage i Olympiaden og 
herunder FCI- og veterinærkongres. Jeg måtte desværre melde af-
bud, men Jørn Boklund repræsenterede på fornem vis Danmark. 
Det var et flot arrangement og fantastisk med dansk deltagelse. 

Næste år er der Olympiade i Kina og her forventer vi ikke at del-
tage.

Den årlige begivenhed  
– Repræsentantskabsweekenden
Hvis man spørger en brevduemand m/k, hvad det vigtigste i brev-
duesporten er, vil 99 ud af 100 svare ’FLYVESÆSONEN’, tror jeg. 
Men udover det tror og håber jeg også, at mange af vore medlem-
mer vil svare, at et af årets højdepunkter er repræsentantskabsweek-
enden, hvor vi mødes på Pejsegården i Brædstrup.

Her mødes brevduefolket, og flere hundrede medlemmer med 
ægtefæller samt gæster, som er til stede i de 3-4 dage, hvor arran-
gementet løber af stablen.

Den første weekend i februar 2024 var ingen undtagelse. Turen 
gik til Brædstrup og var et hyggeligt gensyn med mange sports-
fæller.

Den 27. januar 2024 måtte Hovedbestyrelsen desværre beslutte 
at aflyse landudstillingen på baggrund af, at Fødevarestyrelsen 
meddelte DdB en række betingelser for at gennemføre udstillin-
gen. Det handlede bl.a. om, at slag med over 100 duer ikke måtte 
deltage og på den baggrund vurderede Hovedbestyrelsen, at der 

>



14  |  BREVDUEN NR. 1  |  2025

var så få tilmeldte duer, at det sportsligt ikke ville give mening at 
gennemføre landsudstillingen. Det var meget ærgerligt, og en re-
præsentantskabsweekend uden landsudstilling er at sammenligne 
med kartofler uden sovs.

Der er nogle i vores medlemskreds, der er uforstående overfor, 
at DdB overholder de regler omkring udstilling, som Fødevaresty-
relsen udstikker os. Her er det vigtigt for mig at understrege, at vi 
ikke kommer til at sætte hele vores grundlag for kapflyvninger på 
spil for at afholde udstilling, uden at overholde reglerne. Reglerne 
kan være forskellige fra land til land, men generelt ser vi ind i en 
tilpasning landene imellem.

Hvis vi ser bort fra den manglende landsudstilling, så ser jeg til-
bage på repræsentantskabsweekenden med stor glæde. Vore tro-
faste standlejere Meldgaard, Beyers, Herbots, Matador, TauRIS og 
Pigeon Vitality stillede op og kunne alle berette om nogle meget 
velbesøgte dage. Herudover var der en ny standlejer Lars Kristen-
sen fra Asnæs, der med forskelligt DdB-merchandise havde man-
ge besøgende på sin stand.

DdB havde også en meget velbesøgt stand ved siden af den run-
de bar, hvor Leila Andersen fra Frederikshavn også havde gang i 
salget og udlevering af bestilte materialer.

Sidst men ikke mindst, så 
var DdB’s Landsdommer-
klub til stede med deres 
tombola, hvor der var mu-
lighed for at vinde ikke 
mindre end 154 unger (77 
par), 4 sække foder og 360 
stk. chokolade. 

Fredag aften havde vi 
allesammen mulighed for 
at overvære et spænden-
de foredrag med efterføl-
gende auktion med duer 
fra Kurt Platteuw fra Bel-
gien. Mange havde fundet 
vejen til teatersalen og 
overværede såvel foredrag 
som auktion. 

Da en god fredag aften 
og tilsvarende lørdag for-
middag var afsluttet blev 
klokken 13.00 lørdag og 
den mere officielle del  
af vores repræsentant-
skabsweekend skulle 
igangsættes.

Vinderne af de officiel-
le præmier for sæson 2023 sad klar på scenen for at modtage de-
res meget velfortjente præmier. Det er uden undtagelse højdepunk-
tet, når vi alle skal hylde årets vindere. Det samlede repræsentant-
skab og tilhørerne bag i salen fik lejlighed til at hylde vinderne, og 
det gjorde de godt og grundigt. Den ene af Danmarksmestrene 

blev hentet ned fra scenen i en guldtrillebør – et sjovt tiltag, som 
gav anledning til en ekstra klapsalve.

To meget overraskede medlemmer Frank Jensen, DAN 046 Hor-
sens og Peter Pedersen, DAN 086 Bangsbo var indstillet til DdB’s 
guldnål, som jeg havde fornøjelsen at overrække dem. Der var også 
en stor applaus til dem for deres store indsats.

Herefter blev repræsentantskabsmødet afviklet godt og i god ro 
og orden og på formen vis ledet af dirigenten Peter Pedersen, DAN 
100 Haslev. 

Weekenden blev rundet af med en fin fest lørdag aften, hvor vi 
udover fantastisk mad, drikke og dans, fik musik af Christian 
Daugaard. 

Christian Hansen, DAN 023 Aalborg sang på flotteste vis et El-
vis-nummer, som indledning til, at han solgte unger på en auktion, 
som velvillige medlemmer havde skænket til fordel for årets spon-
sorflyvning. Tak til såvel de der skænkede unger til auktionen, som 
de festglade gæster, der fik blodfornyelse under middagen. 

Ved aftenfesten takkede vi endnu engang næstformand Michael 
Th. Larsen og bestyrelsesmedlem Jan Steen Hansen for deres sto-
re indsats i Hovedbestyrelsen og bød velkommen til de to nye ho-
vedbestyrelsesmedlemmer Jan Qvortrup, DAN 100 Haslev og Tom-
my Egsvang Rasmussen, DAN 209 Midtfyn.

Og som altid ‘Hav tak for gode dage her i fællesskabets ånd …’ 
starter tidligere landsformand Erling Vestergaard’s sang fra 1957. 
Denne satte igen et flot punktum for nogle fantastiske dage i Bræd-
strup og den slutter ’vi skal ses til næste år’.

Repræsentantskabsmødet
Repræsentantskabsmødet blev forholdsvis langt, men efter min 
opfattelse blev det også et godt møde, hvor der i en god tone blev 
plads til såvel drøftelser som meningsudvekslinger.

Efter valg af dirigent blev mødet indledt med min mundtlige til-
lægsberetning, der særligt redegjorde for den veterinære situation 
og herunder de noget vanskelige vilkår, som vi er udsat for på 
grund af fugleinfluenza. Jeg kaldte fugleinfluenzaen for en blind 
makker. Det er en sygdom, som ingen brevduer har, men som har 
stor betydning for vores muligheder for at gennemføre vore akti-
viteter på normal vis.

Hovedbestyrelsen havde enkelte lovændringsforslag på dagsor-
denen og herunder vedrørende famliemedlemsskaber, men dette 
blev nedstemt.

Til gengæld vedtog repræsentantskabet en lovændring som be-
stemmer, at medlemmer alene kan deltage på kapflyvninger til 
egen slagadresse.

Mesterskaber, slipformer og ES-duer var ligeledes på dagsorde-
nen og også her er meningerne forskellige, men vi endte med at 
træffe beslutninger.

Konkurrenceområder var også på dagsordenen og herunder et 
forslag fra to foreninger i Sektion 32 og 33, der ønskede område-
beregninger. DAN 193 Hadsund ønskede en ændring af sektions-
grænsen i Sektion 52, mens DAN 025 Hjørring ønskede etablering 
af en ny Gruppe 7. Ingen af forslagene fandt flertal.

Dette repræsentantskabsmøde betød, at vi desværre skulle sige 
tak for indsatsen og tak for nu til DdB’s næstformand Michael Th. 

LOTTERI
VEST ØST

070 Team Meldgaard 062 Eigil Nielsen
073 H.H. Brøbech 062 Frank Nielsen
073 Anders Brøbech 098 Jesper Dresler
046 Frank Jensen 062 Henrik Lund Jensen
075 Karin & John 098 Poul Erik Nørregaard
190 Mark Skovbo 004 Imdat Tokmark
190 Morten Jensen 222 Aage Faurholt
170 Lene & Mogens 087 Aage & Sønner
170 Klaus Hansen 004 Ümit Gül
170 Kim Høgedal 148 Niels Larsen 
220 Bo Eriksson 009 Keld Henriksen
220 Kaj F. Andersen 009 Thomas Pedersen
066 Ole Christensen 030 Carsten Jørgensen
180 Jørgen Kriegbaum 030 Lise & Rene
224 Ole P. & Sønner 114 Jørgen Petersen
019 Peter Jacobsen 151 Peter Espersen
113 Niels B. Nygaard 012 Søren Andersen
055 Bente & Steen 012 Henning Hansen
070 John C. Engel 012 Jaser Koko
227 Michael Th. Larsen 081 Lars Ruskov
111 Lars F. Hansen 100 Peter Pedersen
028 Vivi & Henry Hansen 100 Jenny & Freddi
028 Jan & Frederik Steen Hansen 100 Carsten & Niels
031 Jens P. Pedersen 100 Jan Qvortrup
076 Svend Juul Jensen 242 Ulrik Lejre Larsen
076 Evald Jensen 049 Rune Rasmussen
117 Jørgen Sørensen 049 K & K Sørensen
156 Erik & Martin Rasmussen 049 Benny Jørgensen
172 Thorkild Pedersen 071 Mark Engel
172 Brdr. Nielsen 049 Sinan & Peter
232 Ulla & Rene Rønn 045 Team Zuferov
232 Claus Jensen 242 Abdul Razeq
128 Karsten Larsen 116 Ismail Küslü
128 Henrik Larsen  
086 Peter Pedersen  
086 Steinar-Grethe Thowsen  
074 Hans Jørgen Thomsen  
023 L & M Sørensen  
023 M & C Hansen  
129 John Jensen  
086 Bjarne Jensen  
086 Team Krogen  
182 Henrik Stæhr  
126 J. Kristensen  
046 Johannes Marcussen (4 x Foder)  
 

CHOKOLADE 
til de 2 sidste ens tal

LANDSDOMMERKLUBBEN

Kr. 6,- 
pr stk

10 stk 
kr. 50,-
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Larsen, DAN 227 Koldinghus og Jan Steen Hansen, DAN 028 Vest-
jyden, som begge har valgt ikke at genopstille på grund af mang-
lende tid. Jan Steen Hansen har ydet en god indsats i den 2-årige 
periode han har været hovedbestyrelsesmedlem og vi håber, at se 
ham i Hovedbestyrelsen igen, når tiden tillader det.

Michael Th. Larsen skylder jeg en særlig tak for den utroligt sto-
re indsats han har ydet siden han i forbindelse med det ekstraor-
dinære repræsentantskabsmøde kom i Hovedbestyrelsen i 2018. 
Han har udover at være min nærmeste samarbejdspartner ydet en 
stor indsats for brevduesporten og Michael har heldigvis lovet, at 
han stadig gerne hjælper når og hvor han kan.

To tidligere hovedbestyrelsesmedlemmer Jan Qvortrup, DAN 
100 Haslev og Tommy Egsvang Rasmussen, DAN 209 Midtfyn og 
tidligere næstformand stillede op til valg og vi kunne derfor byde 
dem velkommen til Hovedbestyrelsen.

Sponsorarrangementer
AF MICHAEL TH. LARSEN

Sponsorarrangementerne har til opgave at indsamle økonomiske 
midler til den årlige sponsorflyvning, som i 2024 blev afviklet fra 
Hof, med en samlet konkurrence for hele landet. Igen i år kunne 
flyvningen afvikles med en samlet præmiesum på mere end 180.000 
kroner.

Konceptet for sponsorarrangementerne blev for et par år siden 
udviklet af Ulrik Lejre, og det har siden udviklet sig til en overord-
net model for arbejdet i Sponsorudvalget. Idéen bag konceptet er 
– udover at indsamle penge til sponsorflyvningen – at skabe en 
række af fortløbende arrangementer, der udover det økonomiske 

har vægt på socialt samvær, sportsligt og lærerigt 
indhold samt mulighed for deltagerne til at 
skaffe sig blodfornyelse fra øverste hylde hos 
danske og udenlandskabe topslag. 

Arrangementerne starter allerede ved årets 
begyndelse, hvor der med støtte fra M & 

C Hansen afholdes online-auktioner over 
cirka 50 ældre duer, der er skænket af 
danske topslag. Provenuet fra salget til-

falder her sponsorflyvningens præ-
mierække.

I forbindelse med Repræsentant-
skabsweekenden har Sponsorudvalget 
ansvaret for arrangementet i Brædstrup 
fredag aften. I år var det med gæstedel-
tagelse af det belgiske ikon Kurt Platteuw, 
som på inspirerende og sprudlende vis 
gav publikum et fantastisk foredrag, der 
blev efterfulgt af en auktion over duer fra 
slaget. Denne auktion foregår på normale 
vilkår, og der tilfalder Sponsorudvalget – 

og dermed præmiepuljen – en procentuel kommission. Ved aften-
festen lørdag aften har det udviklet sig til en tradition, at der sæl-
ges ”bon-unger” – altså tilgodebeviser på unger årgang 2025 fra 
topslag. Stemningen er naturligvis i top på denne festaften, og i år 
fungerede Christian Hansen fra M&C-duoen som en suveræn en-
tertainer og auktionarius, og den lille ”bon-auktion” bidrog med 
et pænt beløb til præmiepuljen.

Senere på året afholdes de såkaldte ”Brevduedage” – i 2024 med 
Randers og Hedehusene som værter. Også i det forgangne år var 
disse dage velbesøgte med hyggeligt selskab og god duesnak, pa-
nelforedrag med engagerede sportskammerater og ikke mindst 
auktion over forårsunger, der er klar til at sætte på brættet. Unger-
ne, der bortauktioneres ved disse auktioner, er ligeledes skænket 
af vores topslag, og pengene tilfalder på samme måde som ved on-
lineauktionerne sponsorflyvningens præmierække.

Også i 2025 vil vores sponsorarrangementer løbe af stablen ef-
ter den beskrevne model. Dog vil der blive arrangeret en tredje 
brevduedag i forhold til de to dage, der blev afviklet i det forgang-
ne år. Dette arrangement vil foregå i det sydlige Jylland for at gøre 
arrangementerne bedre geografisk tilgængelige for vores jyske 
medlemmer.

Den sportslige afvikling af Sponsorflyvningen blev efter Spon-
sorudvalgets bedste overbevisning også en succes i 2024, hvor vin-
derduen landede hos Karsten Riisager, 071 ”Rødovre”. Konkurren-
cen er baseret på et sportsdue-princip med to duer, ligesom præ-
miepuljen er opdelt i en landskonkurrence, en konkurrence i grup-
perne, en sektionsvinderpræmie og endelig en konkurrence for 
bedste resultat på de to sportsduer sammenlagt. Hovedbestyrelsen 
og Sponsorudvalget vurderer, at denne model fungerer optimalt 
og bedst muligt udligner vind- og vejrmæssige fordele til bestem-
te landsdele på kapflyvningsdagen. Med de meget høje – og sti-
gende – afsendelsesantal på de tre ordinære langflyvninger med 
landsslip må valget af Hof som stationen for vores sponsorflyvning 
anses for at have medlemskredsens opbakning.

Som det kan læses af ovenstående, så er vores sponsorarrange-
menter opbygget på hele medlemskredsens engagement, deltagel-
se og velvillighed. Der kræves et stort arbejde med at skabe de for-
skellige arrangementer, mange sportskammerater bidrager med 
auktionsduer til én eller flere af auktionerne og rigtig mange mø-
der op til arrangementerne og bidrager med at byde på auktioner-
ne og deltage i de sociale aktiviteter. Sponsorudvalget vil benytte 
lejligheden til at takke for den kæmpestor velvillighed, og vi ser 
frem til en ny og spændende sæson 2025 med godt samarbejde om 
aktiviteterne.

På samme vis vil jeg gerne takke sponsorudvalget i 2024 (Ulrik 
Lejre Larsen, DAN 242 Brøndby, Michael Th. Larsen, DAN 227 
Koldinghus og Henrik Bøgh Vinther, DAN 031 Randers) for de-
res store indsats. Ligeledes takker jeg alle de medlemmer, der har 
skænket duer til auktionerne og arrangementerne og også tak til 
alle, der støttede op ved at støtte de skænkede duer. Også stor tak 
til sponsorerne.

Jeg opfordrer alle til at bakke op om sponsorudvalgets initiati-
ver i 2025.

>
Karsten Riisager, DAN 071 Rødovre, vin-
der af sponsorflyvningen fra Hof 2024
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Transport- og logistikudvalget
 Sæson 2024 var 2. sæson, hvor vi skulle anvende det transport-
materiel fra Geraldy, som vi investerede i forud for sæson 2023. Vi 
er fortsat meget glade for, at vi valgte at indkøbe materiellet fra 
Geraldy. De har ry for at være den absolut førende leverandør på 
markedet og det nye materiel sikrer optimal velfærd og gode for-
hold for vores duer under transporterne til kapflyvningerne. Det 
sikrer tillige optimale løsladelser af duerne på flyvningerne.

Sæson 2024 blev gennemført med det nu 1 år gamle Geraldy-
udstyr bestående af følgende:

Region Øst:1 varebil (3.500 kg.) med plads til 42 Geraldy-kur-
ve, 1 Geraldy-trailer med plads til 42 Geraldy-kurve samt 1 Geral-
dy-trailer med plads til 12 Geraldy-kurve til brug for opsamling.

Region Nord og Region Syd: 1 varebil (3.500 kg.) med plads til 
42 Geraldy-kurve, 1 Geraldy-trailer med plads til 42 Geraldy-kur-
ve samt 1 Geraldy-trailer med plads til 24-Geraldy kurve til brug 
for opsamling.

Den 42-kurves trailer, der er anvendt i Region Nord og Region 
Syd, har nogle år på bagen og blev forud for sæson 2024 bygget 
om, dels med en større vandtank, men også således, at den er 100% 
kompatibel med alt vores øvrige Geraldy-udstyr.

I Region Øst er alle kapflyvninger blevet gennemført med Ge-
raldy-udstyret. Dog har Gruppe 2 været teknisk arrangør af de 
korte mellemdistanceflyvninger for Sektion 21 og Sektion 22. På 
samme vis har DAN 247 Burgundia været teknisk arrangør for de 
korte mellemdistanceflyvninger for Sektion 13.

Det udstyr vi har i Region Nord og Region Syd har sikret, at vi har 
kunnet gennemføre alle de seks langflyvninger og de tre marathon-
flyvninger med Geraldy-udstyr. Sektion 52 har været teknisk arran-
gør af de korte mellemdistanceflyvninger for egen Sektion, som har 
været transporteret i eget Geraldy-udstyr. De korte mellemdistan-
ceflyvninger for sektionerne 31, 32 og 33 er blevet kørt af en vogn-
mand med Geraldy-udstyr, mens de korte mellemdistanceflyvnin-
ger for sektionerne 35, 41, 42, 53, 54, 60, 61, 62 og 63 er blevet kørt 
af vognmænd i gardintrailere efter at være blevet læsset op på om-
pakningspladsen i Horsens med hjælp fra Gunnar Vejlgård.

Mellemdistanceflyvningerne i Region Nord og Syd er alle afvik-
let og kørt på samme facon, som vi har gjort det i mange år, nem-
lig i vores DdB-containere med vognmænd. Ompakning af fundet 
sted på ompakningspladsen i Horsens, hvor Jan Madsen og hans 
team af hjælpere har påtaget sig opgaven med ompakningen.  

Hjælpere på ompakningspladserne i Horsens og i Haslev har 
igen i 2024 løftet en stor og vigtig opgave og vi er meget taknem-
melige for den indsats de yder og vi sender stor ros til alle med tak 
for at varetage vigtige opgaver, som har sikret et 100% fejlfrit år 
med ompakning og læsning af biler, trailere og containere

Vi har nogle få gange i sæsonen været lidt udfordrede på kapa-
citeten, idet der på to af langflyvninger med landsslip fra henholds-
vis Hof og Antwerpen blev sendt væsentligt flere duer end vi hav-
de forventet. Det samme gjorde sig gældende på en enkelt af ma-
rathonflyvningerne. Det gav anledning til noget ekstra arbejde på 
ompakningspladsen i Horsens, men var på ingen måde en udfor-
dring i forhold til den sportslige afvikling af flyvningen og heller 
ikke for duernes tarv. 

For andet år i træk har vi arbejdet med udvidet centralindleve-
ring på langflyvningerne. Det var med en vis skepsis, at vi indfør-
te dette, idet vi jo har været vant til at kunne indlevere duer til alle 
kapflyvninger i egen forening. Det nye koncept sikrede ét indle-
veringssted i hver sektion og heldigvis har vi alle steder mødt vel-
vilje i forhold til at kunne løfte opgaven og de nu to sæsoner med 
udvidet centralindlevering har bestyrket troen på, at det er det rig-
tige indleveringskoncept på langflyvningerne. Enkelte har endda 
sagt til os, at vi burde overveje at gøre det samme på nogle af de 
lange mellemdistanceflyvninger.

Det sætter naturligvis de foreninger, der har den udvidede cen-
tralindlevering i en situation, som arbejdsmæssigt er mere kræ-
vende, end hvis de blot skulle indlevere og håndtere egne duer, 
men det er vores oplevelse, at man sagtens kan få medlemmer fra 
andre foreninger til at hjælpe til, hvis der er brug for det. Enkelte 
foreninger har ovenikøbet lavet pakkehold, der består af medlem-
mer fra alle sektionens foreninger, så man deles om arbejdet.

Jeg har en enkelt gang i år været med rundt og samle duer op til 
en langflyvning og jeg oplever rigtig god stemning hele vejen rundt. 
Det samme kan de øvrige hovedbestyrelsesmedlemmer berette 
om.

Alt i alt er det vurderingen, at vi på transport- og logistikfron-
ten har haft en god sæson.

Medlemsbladet Brevduen
AF REDAKTØR MICHAEL TH. LARSEN

Vores medlemsblad er for mange medlemmer et vigtigt, måned-
ligt indslag i enten postkassen eller via DdBs hjemmeside. Ganske 
vist har formidlingen af information via de sociale medier og in-
ternettet overtaget medlemsbladets rolle i denne sammenhæng, 
men det er tydeligt, at mange af vores medlemmer fortsat betjener 
sig af Brevduen for at orientere sig i nyt fra organisationen, lige-
som indholdet om topbrevduefolk og deres måder at arbejde på 
naturligvis appellerer til en bred skare af læsere. Det er glædeligt, 
og der er ingen tvivl om, at vores medlemsblad udgør en vigtig del 
af vores fællesskab i DdB.

Produktionen af Brevduen er blevet strømlinet, og den grafiske 
opsætning og trykning håndteres af en ekstern samarbejdspart-
ner. Vi har ligeledes gennem årene arbejdet med at skabe det rette 
tilbud til medlemskredsen om enten fysisk levering af bladet i post-

15. oktober 2024  |  142. årgang

Magasin for De danske Brevdueforeninger 

LÆS BL.A. OGSÅ:

• Min hverdag med duerne

• Hovedbestyrelsesmøde

• Gruppevinder Hof: Team CN, 100 Haslev
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Magasin for De danske Brevdueforeninger 

LÆS BL.A. OGSÅ:
• Brdr. Herbots
• På vej til Hof
• Min hverdag med duerne
• Hovedbestyrelsesmøde
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Magasin for De danske Brevdueforeninger 

LÆS BL.A. OGSÅ:
• Referat af Hovedbestyrelsesmøde• BR Efekaan Rayhan, 030 Ringsted• Min hverdag med duerne

• På tur til Holland & Belgien• Repræsentantskabsmødets dagsorden• Jelle Roziers, Itegem
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kassen (pt. via foreningen) eller digital adgang via hjemmesiden. 
Vores medlemmer kan vælge den – for den enkelte – foretrukne 
løsning, og det er vores indtryk, at der er stor tilfredshed med den-
ne ordning, som sparer DdB omkostningerne til trykning og di-
stribution af blade til de medlemmer, der foretrækker at læse bla-
det i sin elektroniske form via hjemmesiden.

Et godt og læseværdigt indhold af medlemsbladet er ingen selv-
følge. Det kræver løbende godt stof, der produceres på basis af fri-
villigt arbejde. Her kan redaktionen med stor taknemlighed se til-
bage på endnu et år, hvor adskillige sportskammerater har bidra-
get med artikler, rejseberetninger og lignende bidrag. Der skal lyde 
en stor tak for disse bidrag i årets løb, og vi skal naturligvis genta-
ge vores allerstørste opfordring til at fortsætte det gode arbejde i 
det kommende år! Der hersker ingen tvivl om, at netop stoffet fra 
vores egen medlemskreds om egne oplevelser, slag og sportskam-
merater er det absolut foretrukne indhold i bladet.

Vi må ej heller forglemme at takke de annoncører, der bakker op 
om Brevduen og DdB. I denne forbindelse skal der lyde en opfor-
dring til vores sektionsklubber til at benytte sig af den ’pakke-løs-
ning’, der eksklusivt tilbydes sektionsklubber i forhold til at bringe 
mesterskabsresultater, mødereferater og anden relevant informa-
tion i Brevduen til en samlet pris af 1.000 kroner pr. kalenderår. 

Redaktionen takker DdBs medlemmer og andre trofaste læsere 
og bidragydere for godt samarbejde i året, der gik.

Løsladerudvalget
AF HOVEDBESTYRELSESMEDLEM NIELS JOHANSEN

Sommeren 2024 blev med sine skiftende vejrtyper en typisk dansk 
sommer, der gav udfordringer for både løsladerne og for vores 
duer. Vi oplevede både flyvninger med kraftig vind fra V/NV og 
med tilhørende regnbyger og ture med varme, høj blå himmel og 
vinden i øst.

På trods af disse udfordringer synes jeg, at vores 3 løsladere har 
klaret sig utrolig flot gennem sæsonen. De har formået at have til-
strækkelig is i maven til at træffe fornuftige beslutninger, selv når 
vejrudsigterne har set tvivlsomme ud.

Som noget nyt har løsladerne sammen med transport- og logi-
stikudvalget været med til at udsætte indlevering af duer på en-
kelte kapflyvninger fra torsdag til fredag, og en enkelt gang fra ons-
dag til torsdag. Det er klart, at den slags altid giver lidt løftede øjen-
bryn i medlemskredsen, men også her, er der langt de fleste steder, 
blevet taget rigtig godt imod disse tiltag og der er fundet gode løs-
ninger på de udfordringer, det har givet. Vigtigst af alt ser det ud 
til, at det har haft en positiv effekt på antallet af duer. Medlemmer-
ne har bakket meget fint op, når de har kunnet se, at man virkelig 
har forsøgt at være på forkant med vejret og på den måde har mi-
nimeret antallet af dage i kurvene.

Jeg er overbevist om, at vi i takt med, at vejret ser ud til at blive 
mere og mere ekstremt og vores vejrudsigter samtidig bliver bed-
re, vil opleve flere af den slags tiltag i fremtiden.

Tak for indsatsen til Peter Pedersen - løslader i Region Øst, Hen-
rik Larsen – løslader i Region Nord og Flemming Bojsen – løsla-
der i Region Syd. 

Ordens- og kontroludvalget
AF FORMAND FOR UDVALGET NIELS JOHANSEN

Ordens- og kontroludvalget har i den forgangne sæson haft en del 
at se til. Der har heldigvis ikke været store og alvorlige fejl, men 
helt utroligt mange små fejl gennem hele sæsonen.

Vi havde et enkelt tilfælde, hvor der var duer, der blev ompak-
ket og mærket forkert i en forening. Det er selvfølgelig ærgerligt, 
når den slags sker, men det kunne også være sket på en pakkeplads, 
så jeg synes bestemt vores set up med løbende opfyldning og om-
pakning af kurve fungerer godt.

De fejl vi har set flest af, er typisk hvor duer bliver indleveret på 
en forkert kapflyvningskode (KfK) i det elektroniske anlæg. Det 
indebærer, at der skal tastes hjemkomst ind i foreningsprogram-
met. Den slags giver en masse ekstra arbejde med indkaldelse til 
kontrol osv. Det er vigtigt, at man gennem hele sæsonen er grun-
dig med sine procedure ved alt kontrolarbejde. Det gør arbejdet 
lettere for alle.

Ligesom de foregående år har vi også i denne sæson udtaget en 
række dopingprøver, denne gang efter slip på udvalgte flyvninger. 
Alle prøver har været negative, så ingen af de kontrollerede duer 
har anvendt ulovlige dopingmidler.

En sidste ting jeg vil nævne er vaccination. Dette emne har jeg 
tidligere omtalt, men det virker stadig som om, der er nogle for-
eninger, der tager lidt for let på kontrollen. Det er utrolig vigtigt, 
at vaccinationsskemaer udfyldes og underskrives af både medlem 
og kontrolkomite, samt at de vaccinerede duer tydeligt bliver kryd-
set af, så vi til enhver tid kan dokumentere overfor Fødevaresty-
relsen, at vi har fuldstændig styr på alle duer i organisationen. Vac-
cination af duer er og bliver en kontrolhandling.

Tak for indsatsen til vore kontrollanter.

Elektroniske systemer
AF HOVEDBESTYRELSESMEDLEM SØREN ANDERSEN

Sæson 2024 er veloverstået og har heldigvis forløbet uden de helt 
store problemer. Det har været en sæson, hvor der mest har været 
fokus på Frankfurt-urene og de nye 4G GSM moduler, også kal-
det LTE-moduler.

Frankfurt-urene skulle i denne sæson resettes en gang om ugen, 
for at minimere eventuelle fejl, når man indleverer duer i en anden 
forening for derefter dagen efter at indlevere duer i sin egen for-
ening og de to ure ikke har samme tid. Det har vist sig at vi i netop 
afviklede sæson ikke har haft nogle fejl på den konto. Denne pro-
cedure med at resette urene ugentligt skal vi derfor fortsætte med 
og det vil også fremgå af vores reglement, som står i Ringlisten.

De udfordringer enkelte har haft handler derimod om, at vi har 
set to eksempler på spring på nogle timer, som skyldes fejl i ter-
minalerne. Terminalerne har været indsendt til TauRIS, som har 
fundet og har rettet denne. Det er nogle usædvanlige fejl, som er 
opstået, så vi forventer ikke at det bliver et fremtidigt problem.

De nye 4G GSM-moduler/LTE-moduler, som vi har presset på 
for at få TauRIS til at levere, er kommet i brug i denne sæson og 
de har virket perfekt. De slag, som før havde problemer at få for- >
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bindelse til GSM-modulet med 2G, har nu fået en bedre forbin-
delse med det nye modul.

Der er stadig ingen udmelding fra teleselskabet om hvornår de 
vil udfase 2G endeligt, så 2G modulerne virker stadig langt de fle-
ste steder, om end der er en del medlemmer, der har skiftet til LTE-
moduler

Det har været en stille sæson hvad angår Unikon.
Her i vintermånederne er tiden kommet til, at det er en god idé, 

at få kigget de elektroniske anlæg igennem. Såfremt det er tid for 
batteriskift, eller har der været mus på spil ved antennerne, så op-
fordrer vi til, at medlemmerne får det tjekket inden vi står i april 
måned og skal nå det hele på alt for kort tid. 

Vi oplevede, at vi ved seneste repræsentantskabsweekend i Bræd-
strup gode snakke om, hvilke udfordringer, man som bruger at sy-
stemerne står med og hvad der bedst kan løse disse udfordringer. 
Ligeledes var der mulighed for både indlevering og udlevering af 
TauRIS udstyr.

Der skal lyde en stor tak til de superbrugere og medlemmer, som 
hjælper i det daglige med at løse problemer og udfordringer rundt 
om i foreningerne.

IT-systemer
AF HOVEDBESTYRELSESMEDLEM TOMMY EGSVANG RASMUSSEN

I starten af april måned og forud for sæsonen blev der inviteret til 
og afholdt en introdag/IT-dag på Sekretariatet. Udover en generel 
information omkring systemerne og deres funktioner, så var det 
også en dag, hvor der var mulighed for at få svar på spørgsmål og 
hjælp til betjeningen af systemerne og det elektroniske udstyr, her-
under fx i forhold til foreningslogin, online medlemsprogram m.v.

Det var en god dag, hvor der såvel blev delt erfaringer og ud-
vekslet udfordringer, men også hvor det sociale samvær på tværs 
af landet blev dyrket. De der mødte op udtrykte, at det havde væ-
ret en udbytterig dag og gav også idéer til ting der med fordel kan 
tages op fremadrettet.

Jeg vil kraftigt opfordre til, at alle foreninger repræsenteres, hvis 
der igen arrangeres en sådan dag, idet der er mulighed for at frem-
lægge egne problemer og udfordringer med systemerne. Det er 
endnu ikke besluttet, om vi vil gentage dagen, men det at mødes 
med ligestillede og vide, at man ikke står alene, vil lette mange ting 
i løbet af året.

De henvendelser vi får i løbet af sæsonen ville helt sikkert have 
været færre, hvis man havde mødt op til den fælles dag. Det hand-
ler ikke om, at vi ikke må kontaktes, for det må vi gerne, men det 
vil give mere ro i maven for alle, der sidder med systemerne i for-
eningerne, hvis man er forud med at løse det der opstår. 

Sekretariatsprogrammet er ’hovedsystemet’, som holder styr på 
det hele. Det har nu på 3 sæson fungeret problemfrit i forhold til 
det systemtekniske. Ligeså har resultatsider, løsladelsessider, 1919 
osv., så det er meget positivt. Man kan vel kalde det en god inve-
stering i fremtiden.

Imidlertid er der et MEN, for sådan er det jo næsten altid. For-
eningsprogrammet er de sidste par år begyndt at halte lidt.

Det er programmæssigt bygget op som det ’gamle’ sekretariats-

program, men er dog ikke så belastet, som sekretariatsprogram-
met var. Det ændrer imidlertid ikke på, at der er ved at være ud-
fordringer i at holde det kørende. Hovedbestyrelsen har derfor be-
sluttet at igangsætte en udvikling af foreningsprogrammet, så det 
kommer over på samme platform som sekretariatsprogammet og 
online-medlemsprogrammet. Det var forventningen, at det blev 
klar til sæson 2025, men medio december måned stod det klart, 
at det ikke bliver tilfældet, så det bliver det først til sæson 2026. 
Det gamle medlemsprogram udfases og kan ikke anvendes i sæ-
son 2025 og fremefter. Til gengæld har Hovedbestyrelsen beslutte 
at stille (det online) medlemsprogram til rådighed for alle med-
lemmer uden beregning.

Vi har i forhold til vore systemer alle været godt hjulpet af Se-
kretariatet, som hurtigt løser små og store udfordringer og på til-
svarende vis hjælper frivillige og superbrugere og træder til, når 
der er brug for det rundt omkring.

Tak til jer alle!

Kapflyvningssæson 2024 i tal
Forud for starten på kapflyvningssæsonen har Hovedbestyrelsen 
som vanligt udarbejdet et budget omhandlende forventninger til 
hvor mange duer der forventes afsendt på vore kapflyvninger i 
ugerne 21 – 32. I 2024 skulle vi gennemføre et flyveprogram, som 
var 100% identisk, med det vi afviklede i sæson 2023, dvs. kapflyv-
ningsplanen, som repræsentantskabet har vedtaget for årene 2023 
og 2024.

I 2023 blev der samlet set afsendt 92.365 duer på kapflyvninger-
ne og på den baggrund var det Hovedbestyrelsens forventning, at 
vi kunne forvente godt 88.000 duer, idet der på baggrund af faldet 
i medlemstallet ville blive afsendt lidt færre duer i sæson 2024.

I sæson 2023 var der sygdomsudbrud i Aalborg og sidenhen 
også på Fyn, og det medførte, at en del sportsfæller desværre var 
forhindrede i at deltage på kapflyvninger i en del af sæsonen, så 
det skulle også indregnes, at vi forhåbentlig ikke ville blive udsat 
for noget lignende i 2024. 

Da vi efter uge 32 kunne gøre tallene op, viste det sig imidlertid, 
at der samlet set var sendt flere duer end budgetteret. Dette var 
dog en tendens, som havde vist sig igennem hele sæsonen. Der 
blev således afsendt 95.514 duer, hvilket var 7.138 duer over bud-
gettet på 88.376 duer, svarende til en positiv budgetafvigelse på 8% 
og en fremgang i forhold til året før på 3,4%.

Afsendte duer i forhold til budget kan opgørelse således:

Kapflyvninger 2024 Total – antal
Budget Realiseret Afvigelse

Kort mellem - unger 5.433 7.043 1.610
Kort mellem 39.596 42.537 2.941
Mellem - unger 1.306 1.444 138
Mellem - sport 9.462 9.360 -102
Mellem 21.251 20.865 -386
Lang 10.526 13.268 2.742
Marathon 802 997 195
I alt 88.376 95.514 7.138
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Et overblik for de enkelte regioner ser således ud og viser, at den 
største positive budgetafvigelse på antal afsendte duer ses i Region 
Nord, som har afsendt 3.895 flere duer, end budgetteret, hvilket 
svarer til ca. 11%. Det er sandsynligt, at noget af stigningen kan 
henføres til, at Aalborg-foreningerne var afskåret fra at deltage på 
kapflyvninger i nogle uger i sæson 2023. 

En detaljeret oversigt over antal afsendte duer pr. flyvning i sæson 
2024 fremgår af bilaget til beretningen.

En samlet overblik over afsendte duer på kapflyvningerne i åre-
ne 2018 – 2024 ser således ud:

 

Der er en væsentlig stigning i antal afsendte duer på langflyvnin-
gerne, hvor der er sendt 13.268 duer, svarende til godt 2.200 duer 
pr. uge. Der er tale om en fremgang i forhold til året før på 20,1%. 
Vi har ikke tilnærmelsesvis sendt så mange duer på langflyvnin-
ger jf. ovenstående, hvor vi højst har sendt ca. 11.000 duer i 2019. 
Tilsvarende er der fremgang på marathonflyvningerne i forhold 
til året før, men vi er langt fra på det niveau vi var fx i 2020 med 
dobbelt så mange afsendte duer. Også ungeflyningerne ser ud til 
at have medlemmernes interesse med en fremgang på 20,8%. 

Medlemstal og deltagelse på DdB-flyvninger
Igen i år må vi desværre konstatere en tilbagegang i medlemstal-
let, som pr. 31. december 2024 er opgjort til 94 medlemmer, sva-
rende til, at 11% af vore medlemmer har forladt sporten det sene-
ste år. Vi har aktuelt 769 medlemmer, mod 863 medlemmer for et 
år siden. Medlemstallet fordeler sig med 233 medlemmer svaren-
de til 30% i Region Øst, 230 medlemmer svarende til 30% i Regi-
on Syd og 306 medlemmer svarende til 40% i Region Nord. 

Medlemstallet kan over de seneste fem år opgøres og tilbage-
gangen for de seneste to år kan opgøres således:

  

>

Kapflyvninger 2024 Region Øst Region Syd Region Nord
Budget Realiseret Afvigelse Budget Realiseret Afvigelse Budget Realiseret Afvigelse

Kort mellem - unger 657 957 300 3.041 3.471 430 1.735 2.615 880
Kort mellem 11.863 12.647 784 12.168 12.445 277 15.565 17.445 1.880
Mellem - unger 65 87 22 729 777 48 512 580 68
Mellem - sport 2.676 2.542 -134 2.718 2.607 -111 4.068 4.211 143
Mellem 6.309 6.414 105 5.831 5.620 -211 9.111 8.831 -280
Lang 2.585 3.492 907 3.977 4.673 696 3.964 5.103 1.139
Marathon 143 199 56 454 528 74 205 270 65
I alt 24.298 26.338 2.040 28.918 30.121 1.203 35.160 39.055 3.895

Antal afsendte duer på kapflyvninger 2018 2019 2020 2021 2022 2023 2024 Ændring fra 
2023 til 2024

Ændring  
i %

Mellemdistanceflyvninger - kort *) 41.043 42.537 1.494 3,6
Mellemdistanceflyvninger *) 77.629 73.698 61.326 70.309 86.732 32.398 30.225 -2.173 -6,7
Landistanceflyvninger 10.684 11.232 10.015 9.846 10.147 11.045 13.268 2.223 20,1
Ungeflyvninger 6.374 9.590 7.028 8.487 1.459 20,8
Marathonflyvninger 1.354 1.257 1.812 923 762 851 997 146 17,2
I alt 89.667 86.187 73.153 87.452 107.231 92.365 95.514 3.149 3,4

*) Antal afsendte duer på mellemdistanceflyvninger - kort er i årene før 2023 indregnet i mellemdistanceflyvningerne

Medlemstal 2020 2021 2022 2023 2024 Tilbagegang fra 2022 til 2023 Tilbagegang fra 2023 til 2024
Region Øst 315 303 291 257 233 34 24
Region Syd 331 305 269 258 230 11 28
Region Nord 412 384 379 348 306 31 42
Medlemmer - i alt 1.058 608 939 863 769 76 94

Medlemstal for årene 2020, 2021, 2022 og 2023 er opgjort pr. 1. oktober, mens medlemstal for 2024 er opgjort pr. 31.12
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Medlemstilbagegangen er på 11% og er procentuelt nogenlunde 
ligeligt fordelt over de tre regioner. 
Medlemstallet pr. 31.12.2024 ser således ud fordelt på sektioner:

Sektion Antal medlemmer Fløjet 5 x 5 DdB 
flyvninger

11 86 67
12 53 41
13 9 3
21 49 46
22 36 24
31 56 36
32 37 22
33 17 14
35 52 39
41 36 28
42 32 22
52 60 55
53 33 26
54 49 36
60 42 36
61 43 35
62 18 12
63 61 46
Medlemmer - i alt 769 588

I oversigten indgår der også oplysning om hvor mange medlem-
mer, der har fløjet mindst 5 DdB-flyvninger og dermed indgår i 
mandatopgørelsen. 

De sektioner, der har flest medlemmer, der flyver DdB-flyvnin-
ger er:
• Sektion 21, hvor der kun er 3 medlemmer (6%), der ikke flyver 

mindst 5 x 5 DdB-flyvninger
• Sektion 52, hvor der kun er 5 medlemmer (8%), der ikke flyver 

mindst 5 x 5 DdB-flyvninger

I den anden ende af skalaen er der 4 sektioner, der skiller sig ud 
med en del medlemmer, der ikke deltager på mindst 5 x 5 DdB-
flyvninger:
• Sektion 13 med 3 medlemmer, svarende til 67%
• Sektion 32 med 15 medlemmer, svarende til 41%
• Sektion 22 med 12 medlemmer, svarende til 33% 
• Sektion 62 med 6 medlemmer, svarende til 33%

Umiddelbart inden sæson 2024 lukkede to foreninger, nemlig DAN 
004 Kronborg-Espergærde og DAN 077 Arden. Det ser dog ud til, 
at medlemmerne heldigvis er flyttet i andre foreninger. 

Hovedbestyrelsen har for nuværende kendskab til en enkelt for-
ening, der muligvis må lukke ned i løbet af de kommende måne-
der.

Ovennævnte er naturligvis ikke de mest positive tendenser, men 
til gengæld er der også foreninger, der får nye medlemmer. Lige 
nu er der med virkning fra den 1. januar 2025 indmeldt 7 nye med-
lemmer, som ikke indgår i opgørelserne ovenfor. De medlemmer 
vi mister er som udgangspunkt ikke nogle, som generelt er trætte 
af sporten, men det er medlemmer, der desværre er kommet op i 
årene og hvor helbredet svigter dem. 

En opfordring herfra er, at vi skal hjælpe hinanden med at tale 
vores sport op, så vi ad den vej forhåbentlig kan rekruttere nye in-
teresserede medlemmer.

Marathonflyvninger
Vi har i sæson 2024 gennemført tre Marathonflyvninger fra hen-
holdsvis Baden-Baden, Rouen og München.

Deltagerantallet var fornuftigt, om end vi kunne tænke os, at 
endnu flere havde lyst til at deltage i netop denne kapflyvningsdi-
sciplin. Der blev sendt samlet sendt små 1.000 duer på de tre flyv-
ninger tilsammen. Hjemkomstprocenterne var efter Hovedbesty-
relsens opfattelse fornuftige. 

Alle de tre flyvninger har været kørt i DdB’s eget Geraldy-ma-
teriel eller i en Geraldy-trailer, som Henrik Meldgaard har været 
venlig at låne os.

Når jeg vælger at omtale marathonflyvninger særskilt, så er det 
fordi, at de har fyldt meget i debatten, såvel i sæsonens løb som på 
de afviklede Regionsmøder og i dagsordenen for det kommende 
repræsentantskabsmøde. 

Vi har ændret en del i årenes løb, men fakta er, at vi i sæson 2024 
har fløjet i ugerne 27, 30 og 32. Duerne er blevet indleveret på cen-
tralindlevering onsdag aften og med udgangspunkt i Kolding er 
de blevet kørt til slipstedet, hvor de som udgangspunkt er ankom-
met i løbet af torsdagen og herefter er passet og plejet frem til lør-
dag morgen, hvor de slippes. I 2024 sænkede vi gebyret med 25 
kroner pr. afsendt due, idet vi allokerede de 25 kroner til præmier. 
Vi indførte forudanmeldelse af duer til den sidste marathonflyv-
ning fra München, hvilket gjorde, at det gav os de bedste betingel-
ser for at få logistikken til at gå op. Det vil formentlig være et ’greb’, 
som vi kommer til at benytte os mere af i fremtiden og muligvis 
ikke kun på marathonflyvningerne.

Medlemmer fra 52 af vore foreninger har sendt duer på en eller 
flere marathonflyvninger. Nogle foreninger har alt i alt sendt en 
enkelt due og den forening, der har sendt flest duer har sendt 144 
duer på de tre marathonflyninger tilsammen, hvilket svarer til 14% 
af samtlige afsendte duer.

Tal for afsendte duer fremgår af nedenstående:

Afsendte duer på marathonflyvninger
Station Uge Region Øst Region Syd Region Nord I alt
Baden-Baden 27 70 183 90 343
Rouen 30 58 192 101 351
München 32 71 153 79 303
Duer - i alt  199 528 270 997

Der er afsendt 17% flere duer end i 2023.
På repræsentantskabsmødets dagsorden skal vi tage stilling til, 

om marathonflyvningerne skal afvikles i ugerne 26, 27, 29, 30 el-
ler 32 og om de skal slippes i Salzburg, Karlsruhe, Kempten, Rou-
en, München eller Baden Baden. Det bliver spændende, men jeg 
opfordrer til, at den debat ikke kommer til at fylde hele repræsen-
tantskabsmødet. Lad os bruge vores fælles kræfter på at få endnu 
flere til at deltage på flyvningerne. Det er nu sjovest at deltage, når 
der er noget at konkurrere med. 
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Regionsmøder
I forlængelse af sæsonen er der afholdt Regionsmøder i hver af de 
tre regioner. Det er præcis det samme der gøres hver gang, der er 
vedtagelse af en ny kapflyvningsplan på dagsordenen til det kom-
mende repræsentantskabsmøde. Det har været gode møder med 
gode og konstruktive drøftelser omend meget få medlemmer del-
tog ved møderne, særligt i Region Øst og Region Syd. Hovedbe-
styrelsen fik input og har bl.a. på den baggrund udarbejdet forslag 
til en ny kapflyvningsplan gældende for de kommende to år.

Sektionslandskabet
Hovedbestyrelsen har tidligere opfordret medlemskredsen til at se 
på muligheder for samarbejder og eventuelle sammenlægninger 
af sektioner, som er blevet for små.

Hovedbestyrelsen besluttede at invitere til dialogmøder med 
henblik på at drøfte mulighederne og udfordringer for sammen-
lægning af sektionerne 60 og 62 og sammenlægning af sektioner-
ne 32 og 33.

Møderne blev afholdt i oktober og november måned.

Baggrunden for netop at indlede drøftelser med disse sektioner var 
bl.a., at der for så vidt angår sektion 62 er tale om en lille sektion 
med få medlemmer og der kan være en bekymring i forhold til, at 
de tre foreninger i sektionen er meget små, at det kan være svært at 
fastholde medlemmer, at man selv kan være med til at påvirke re-
sultater til mesterskaber, at konkurrenceforholdene ikke er helt ret-
færdige, hvilket kan påvirke den sportslige værdi af disse samt at ar-
bejdsbyrde og herunder kontroller kan være en udfordring. 

En sammenlægning af Sektion 60 og Sektion 62 vil give en sek-
tion af en fornuftig størrelse med i alt ca. 59 medlemmer.

Hovedbestyrelsen har med anerkendelse bemærket, at de to sek-
tioner arbejder fint sammen, når der arrangeres sektionsflyvninger.

Tilsvarende for Sektion 32 og Sektion 33, så har de et fint samar-
bejde omkring fælles sektionsflyvninger. Det samlede medlemstal er 
passende til én sektion og det er efter Hovedbestyrelsens vurdering 
ikke optimalt, at én enkelt forening udgør den samlede Sektion 33.

På baggrund af dialogmøderne har Hovedbestyrelsen besluttet 
at stille forslag om en sammenlægning af Sektion 32 og Sektion 33 
til en ny samlet Sektion 36, hvilket Sektion 33 ikke umiddelbart 
bakker op omkring. Hovedbestyrelsen har på trods af dette beslut-
tet at afprøve, om sammenlægningen har det samlede repræsen-
tantskabs opbakning.

I forhold til Sektion 60 og Sektion 62, så har Hovedbestyrelsen 
besluttet at se tiden lidt an. 

Sekretariatet
Vi har nu haft vores Sekretariat på den nye adresse i kontorleje-
målet på Haraldshus, som er beliggende i Randers Syd, i godt og 
vel 1½ år. Vi er kommet godt på plads og det viser sig, at lokaler-
ne er meget velegnede til vores behov. Udover at det fungerer godt 
i dagligdagen, så er Sekretariatet også beliggende tæt på motorvej 
E45 og er derfor lettilgængeligt for de fleste.

Det er såvel praktisk som økonomisk en langt mere fornuftig 
løsning at være lejer end at være ejer af egen bygning, som vi var 
det i Linde. At vi tillige har mulighed for at anvende fællesfacilite-
terne i kontorhuset er også en stor fordel. Vi kan afholde møder i 
de fælles mødefaciliteter, og har det seneste år bl.a. afholdt vores 
IT-dag, flere hovedbestyrelsesmøder samt dialogmøder i de fælles 
mødelokaler. Landsdommerklubben har også afholdt generalfor-
samling på Sekretariatet.

Vi har udover kontorlejemålet lejet et depotrum, hvor vi kan 
opbevare de ting, som typisk kun anvendes fx ved repræsentant-
skabsweekenden.

Vi har forsøgt os med forskellige åbningstider for sekretariatet 
og frem til august måned holdt vi åbent mandag, onsdag og fre-
dag fra kl. 10.00 – 14.00 og torsdag fra kl. 14.00 – 17.00. Det er en 
forholdsvis begrænset åbnings- og telefontid på samlet set 15 ti-
mer om ugen, men det er vores vurdering, at det er tilstrækkeligt. 

Siden slutningen af august måned har vores medarbejder Maria 
Steenberg været på barsel og åbningstiden er reduceret til sønda-
ge fra kl. 10.00 – 12.00, eller efter forudgående aftale. Der er tele-
fontid tirsdag, torsdag og søndag, ligeledes mellem kl. 10.00 og 
12.00. Det har også vist sig at være tilstrækkeligt målt på antallet 
af henvendelser. Behovet bliver naturligvis større op imod og i kap-
flyvningssæsonen.

Der skal findes løsninger på opgaverne indtil orloven er slut.

Den internationale brevdueorganisation FCI
AF HOVEDBESTYRELSESMEDLEM JØRN BOKLUND

FCI’s veterinære komitee har sit fokus rettet mod den kommende 
Olympiade i Kina. Som reglerne er lige nu, så skal duer, der delta-
ger i Olympiaden holdes i karantæne i 30 dage ved returnering. 
Der arbejdes på, at få lempeliggjort reglerne for deltagende duer. 

Herudover arbejder FCI stadig på at få reglerne i Dyresundheds-
loven revideret specielt med henblik på at få adskilt Newcastle Di-
sease fra Paramyxovirus,. der er endemisk hos duer. Samtidig ar-
bejdes der også stadig på, på at få ændret reglerne om Traces for 
hobbydyr og herunder duer. I denne forbindelse afholder FCI’s le-
delse et møde med EU’s nuværende formandskab ved den ungar-
ske minister for området primo november.

I forbindelse med Olympiaden i Maastricht i januar 2024 af-
holdte komitéen en veterinærkongres med ’Fugleinfluenza’ og ’Dy-
revelfærd ved transporter af brevduer’. Det er vigtigt, at der holdes 
fokus på disse områder, idet en manglende forståelse for området 
i virkeligheden er en trussel for brevduesporten. >
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Veterinære forhold
AF HOVEDBESTYRELSESMEDLEM JØRN BOKLUND

DdB har i september måned rejst flere problemstillinger overfor 
Fødevarestyrelsen:
1. Vi har gjort indsigelse mod begrænsningen på 100 dyr ved ud-

stillinger under et ’overdækningspåbud’,
2. Forslag til en bilateral aftale mellem Schleswig/Holstein og Dan-

mark om træning af brevduer og returnering af fremlyste duer,
3. Sammenblandingen af Newcastle Disease hos fjerkræ og Para-

myxovirus hos duer i Dyresundhedsloven,
4. Systemet med Traces for sporbarhed ved flytnings af dyr mel-

lem EU-landene,
5. Ansøgning om tilladelse til import og brug af RP-vaccine til 

forebyggelse af udbrud af Rotavirus (ungesyge) for frivillig vac-
cination.

6. Registrering af brevduehold i CHR-registret.

Vedrørende begrænsningen på de 100 dyrs besætninger i over-
dækningspåbudet, så kom svaret den 19. december, hvor Fødeva-
restyrelsen indførte det nugældende overdækningspåbud. Vores 
indsigelse imod begrænsningen på de 100 dyr har ikke nydt frem-
me hvilket vi naturligvis er ærgerlige over. Det har den betydning, 
at kun slag med 100 dyr eller derunder kan deltage på udstillinger 
og kun slag med 100 dyr eller derunder må lukke duerne ud for 
motionering det samme gælder tilvænning af ungerne. Dette gæl-
der så længe påbuddet er gældende. Det er beklageligt at vi ikke 
har fået lydhørhed for vores argumenter.

Vedrørende en bilateral aftale mellem Schleswig/Holstein og 
Danmark så har Fødevarestyrelsen meddelt os, at man fra dansk 
side var positiv indstillet overfor en sådan aftale, men Fødevare-
styrelsen har efter en henvendelse til de tyske myndigheder fået 
den besked, at tyskerne ikke ønskede en sådan aftale. Det betyder 
at udveksling af fremlyste duer skal foregå efter reglerne i dyre-

sundhedsloven, det vil sige med medfølgende traces-dokumenter. 
Det betyder også, at træning af duer over grænsen ikke er tilladt 
uden den nødvendige dokumentation, det vil sige med en med-
følgende egen erklæring og en udfyldt vaccinationsattest under-
skrevet af en autoriseret dyrlæge. De øvrige spørgsmål har vi i skri-
vende stund ikke fået svar på endnu, men vi har rykket Fødevare-
styrelsen for svar så sent som i uge 51. Senest har vi fået en hen-
vendelse omkring revidering af vaccinationsbekendtgørelsen, hvor 
vi er inviteret til høring i løbet af foråret.

Hovedbestyrelsen i Kassel
I dagene 29. november til 1. december 2024 var jeg som formand 
for De danske Brevdueforeninger af det tyske forbund (Verband 
Deutscher Brieftaubenzüchter e.V.) inviteret til at deltage i deres år-
lige arrangement i Kassel. Vi valgte at henlægge vort ordinære ho-
vedbestyrelsesmøde til Kassel og dermed slå de to ting sammen. 
Togturen Danmark/Kassel t/r gav tillige anledning til, at vi kunne 
afvikle store dele af mødet, idet vi sad samlet i en særskilt togkupé. 

Vi blev meget venligt taget imod og tyskerne var meget glade 
for, at den danske delegation var mødt op. Det var meget tydeligt 
at mærke, at de sætter pris på samarbejdet med os og i den sam-
menhæng er det særligt Jørn Boklund, som gør en stor indsats.

Det at være i Kassel gav mulighed for at afvikle møder med den 
tyske præsident Martin Stiens og lederen af deres brevdueklinik 
Dr. Elisabeth Peus, ligesom vi mødtes med både TauRIS og Geral-
dy. Såvel fredag som lørdag var der også mulighed for at få talt med 
repræsentanter fra de øvrige europæiske lande. Vi mødte også fle-
re danske sportsfæller, som havde taget turen til Kassel til Inter-
national Taubenmarkt, et sandt mekka for brevduefolk. 

Såvel fredag som lørdag aften deltog vi i festlighederne og lør-
dag aften overværede vi den overdådige og flot præmieoverrække, 
hvor vinderne af de tyske mesterskaber blev hyldet. Det var en fan-
tastisk oplevelse.
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Repræsentantskabsweekenden i Brædstrup 
Om få uger skal vi til Brædstrup igen. Vi skal mødes på Pejsegården 
i dagene fra fredag, den 31. januar til søndag, den 2. februar 2025. 
Enkelte kommer måske allerede torsdag og indleverer deres udstil-
lingsduer. Vi har efter min opfattelse som hidtil lavet et fint program 
med landsudstilling, stande, foredrag og auktion, præmieoverræk-
kelse, repræsentantskabsmøde og ikke mindst en aftenfest lørdag 
aften. Det ser vi alle meget frem til. Der er kommet nye ejere på Ho-
tel Pejsegården, som er overtaget af Danske Hoteller. Danske Hotel-
ler har garanteret, at vi bliver betjent lige så godt som vi plejer.

Vi fik ingen landsudstilling i 2024, men i 2025 håber vi meget, at 
de medlemmer, der har under 100 duer vil bakke op om udstillin-
gen og tilmelde duer. Hovedbestyrelsen vil meget, meget gerne 
gennemføre en udstilling. Det er vigtigt for sporten, at vi også be-
varer denne del af det at have med brevduer at gøre. Dommerne 
vil gerne dømme, så vi krydser fingre for, at det lader sig gøre i år.

En række firmaer og medlemmer har booket en stand og meldt 
deres ankomst og vi har inviteret til aftenfest, som vi håber, at man-
ge medlemmer har lyst til at deltage i så vi får en rigtig sjov og hyg-
gelig aften med hinanden.

Repræsentantskabsmødets dagsorden
Repræsentantskabsmødet har en omfattende dagsorden, hvilket 
altid er tilfældet, når vi skal beslutte en ny kapflyvningsplan. Ud-
over Hovedbestyrelsens forslag ligger der også en række ændrings-
forslag, men jeg er sikker på, at en dygtig dirigent nok skal føre os 
sikkert igennem den proces.

Hovedbestyrelsen har på baggrund af drøftelser på regionsmø-
derne valgt at foreslå en lovændring som hvis den vedtages vil be-
tyde, at kapflyvningsplanen vedtages for en 4-årig periode. Det 
skal vise sig, om det kan vinde gehør, eller om vi fremadrettet skal 
vedtage en ny kapflyvningsplan hvert andet år.

Der foreligger også et forslag om, at det ordinære repræsentant-
skabsmøde kan afholdes i perioden fra november til februar må-
ned. Baggrunden for dette forslag kan henføres til, at vi i de sene-
re år har oplevet restriktioner på grund af fugleinfluenza og der-
for har været begrænsede i at kunne afholde en landsudstilling. 
Hvis vi i stedet får mulighed for at afholde repræsentantskabsweek-
enden nogle måneder før, så vurderer vi, at muligheden for at hol-
de udstillinger øges, ligesom vi finder det fornuftigt, at lave præ-
mieoverrækkelser tættere på sæsonens afslutning. 

Endelig foreslår Hovedbestyrelsen også, at kontingentfriheden 
for juniorer ophæves. Juniorer er ikke kontingentfrie i andre dele 
af foreningslivet og derfor vurderes tiden moden til at tilpasse det-
te i DdB. Det har ikke nogen større økonomisk påvirkning, men 
det vurderes desværre, at systemet udnyttes visse steder.

Vi skal igennem en række forslag omkring slipformer og såvel 
Hovedbestyrelsen som enkelte foreninger har stillet forslag om-
kring ændring af mesterskaber. Hovedbestyrelsen foreslår en æn-
dring i beregningsformlerne, som sikrer, at det enkelte medlem 
ikke kan påvirke egne resultater ved blot at medsende flere duer.

Konkurrenceområder kommer til debat og afstemning. DAN 
033 Køge ønsker en ny sektionsgrænse, som vil flytte dem fra Sek-
tion 11 til Sektion 22. DAN 017 Aarhus foreslår en ændring af sek-
tionsgrænsen mellem Sektion 33 og Sektion 35 og endelig foreslår 
Hovedbestyrelsen etablering af en ny Sektion 36, som en sammen-
lægning af Sektion 32 og Sektion 33.

Vi skal afslutte repræsentantskabsmødet med en kedelig sag, 
idet vi har ekskluderet et medlem pga. en lovovertrædelse, som 
medlemmet tidligere var blevet advaret om ikke at gentage. Med-
lemmet har ønsket, at eksklusionen forelægges repræsentantskabs-
mødet og det bliver der lejlighed til, når medlemmet har taleret.

Hovedbestyrelsen og jeg ser frem til at mødes med alle repræ-
sentanterne til mødet og til at få nogle gode drøftelser og beslut-
ninger om brevduesporten i fremtiden.

Vi skal holde den gode tone!
I sæsonen så vi os nødsaget til at lave et opslag omkring kommu-
nikation på vores hjemmeside. Det så sådan ud:

’Hovedbestyrelsen finder det desværre nødvendigt at informere alle 
om, at vi finder det uheldigt, når nogle få i medlemskredsen kom-
munikerer negativt om enten enkelte medlemmer, organisationen, 
vore medarbejdere, bestyrelsesmedlemmer eller de mange, der udfø-
rer et frivilligt stykke arbejde for De danske Brevdueforeninger og/
eller i lokalforeningerne. Vi må konstatere, at der bl.a. på de sociale 
medier fortsat florerer historier om fx løsladere, chauffører eller an-
dre, som efter medlemmers opfattelse gør alt forkert.

 Det er ikke sådan vi taler vores fantastiske sport op – det har fak-
tisk den modsatte effekt og det kan vi ikke være bekendt, hverken 
overfor os selv eller andre. De der gør en indsats for brevduesporten 
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LEJ EN STAND
Ved repræsentantskabsweekenden i Brædstrup den 31.01-01.02.2025 
vil det være muligt for firmaer og medlemmer at leje en stand. 
Standleje for 2x2 meter er kr. 500,00 + moms.
Stande kan bestilles på ddb@brevduen.dk. 
Bestillingsfrist 10.01.2025. Bestilling er bindende.

Der kan bestilles værelser på 
Pejsegården tlf. +45 75 75 17 66 
Overnatning fra lørdag til søndag 2 personer i dobbeltværelse kr. 900
Overnatning fra lørdag til søndag 1 person i enkeltværelse kr. 800
Overnatning fra fredag til søndag 2 personer i dobbeltværelse kr. 1.600
Overnatning fra fredag til søndag 1 person i enkeltværelse kr. 1.400

Fredag aften er der mulighed for at købe og nyde den lækre buffet i Restau-
rant Dillen.
Lækker menu lærdag aften, der serveres ved egne borde: 
4 forretter, 3 slags kød med tilbehør, 3 desserter, kaffe og the samt fri øl og 
vin under middagen.
Pris for denne menu er kr. 550
tilmelding senest den 10. januar 2025.
På gensyn til en god fest i hyggeligt selskab!
De danske Brevdueforeningers Hovedbestyrelse

Forretter:
Ørredroulade med flødeost og caviar
Chorizo med syltede tomater, grillet artiskok  
og pesto 
Serranoskinke med melonkugler
Marineret rejer på bund af sprød salat og urter 

Varmt:
Rosastegt kalvefilet 
Ramsløgsmarineret svinekam
Fyldt kalkunbryst med feta og soltørret  
tomater
3 slags grøntsager
Flødekartofler
Risolé
Bbq sauce + bearnaisesauce
Brød og smør

Dessert:
Dessertbuffet – udvalg af huset lækre desser-
ter hertil is.

Musikken leveres af Surprize Duo.

arrangementet finder sted på Pejsegården  
fredag den 31. januar 2025 – 2. februar 2025.

De danske Brevdueforeninger afholder

Landsudstilling, foredrag, auktion,  
repræsentantskabsmøde og festaften 

HUSK: 
Tilmeldingsfrist til  festmiddag senest 10.01.2025  på mail ddb@brevduen.dk  eller via hjemmesiden www.brevduen.dk

>
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bør ikke udsættes for den slags og det tager Hovedbestyrelsen stærkt 
afstand fra.

 Hovedbestyrelsen henstiller til, at vi står sammen og bakker op 
om brevduesporten. Vi har ytringsfrihed, men en uhensigtsmæssig 
kommunikation, der er ødelæggende for vores sport – kan og vil 
fremover indebære, at vi som Hovedbestyrelsen kan blive nødt til at 
sanktionere mod enkeltpersoner. Hvis der er spørgsmål til vores ar-
bejde eller beslutninger, så henvend jer venligst direkte til os.

Vi håber på alles forståelse og opbakning.’

Vi modtog mange henvendelser fra medlemmer, som roste os for 
opslaget og det er vi glade for. Enkelte medlemmer har også hen-
vendt sig fordi de ikke forstod hvorfor dette tiltage var nødvendigt.

Samlet set er det vores vurdering, at det var nødvendigt og vi 
synes ikke, at vi er stødt på udfordringer siden, så et tegner godt 
for en fremtid, hvor der naturligvis stadig er plads til forskellighe-
der og hvor ytringsfriheden stadig er til stede.

DdB’s fremtid
Vi har som tidligere beskrevet mistet en del medlemmer i de se-
neste år. Vi håber naturligvis ikke, at denne tilbagegang fortsætter.

Vi ved, at mange har den opfattelse, at det er Hovedbestyrelsens 
ansvar, at vi mister medlemmer og at vi ikke får skaffet nogle nye. 
Det er det, men det er først og fremmest en lokal opgave. Det er i 
foreningerne ude omkring i landet, at medlemmerne skal trives 
og føle sig godt tilpas og det har vi alle et ansvar for. Det er også 
min opfattelse, at foreningerne tager dette ansvar alvorligt, men 
der skal altså arbejdes med det lokalt, hvis der skal skaffes nye med-
lemmer.

Vi skal vænne os til et nye niveau. Vi er ikke så mange som vi 
har været, men på trods af det, så er brevduesporten stadig spæn-
dende at være en del af. Vi kommer til at fortsætte med at tilpasse 
organisationen til det medlemstal vi er. 

Vi har heldigvis stadig en sund, stabil og fornuftig økonomi og 
det er planen, at vi skal forsætte med at have et godt økonomisk 
fundament, hvor vi i allernærmeste fremtid får udfaset de meget 
gamle containere og får dem erstattet med nyt og tidssvarende 

transportmateriel fra Geraldy. Vi har allerede købt en bil mere, som 
er under opbygning hos Geraldy. I den kommende sæson vil vi få 
et nyt vogntog til Region Nord, som kan køre med i alt 98 Geral-
dy-kurve. Med det kommer vi tættere på målet end nogensinde.

Lad os nu få lavet en kapflyvningsplan som gør, at vi også de 
kommende 2 (eller 4) år får gode og spændende kapflyvninger. 

Tak for et godt år!
Afslutningsvis vil jeg gerne takke alle medlemmer, foreninger og 
sektioner, som i det forløbne år har udført frivillig arbejde og har 
løst opgaver til gavn for brevduesporten.

Tak til vores medarbejder Maria på Sekretariatet for indsatsen 
og for samarbejdet i året der er gået.

Tak til vores medarbejdere, der er ansat som chauffører og rej-
seledsagere og som kører vore køretøjer, når duer skal samles op 
eller skal på kapflyvning. Hver weekend sommeren igennem er 
det jer der sikrer vores duer de bedste betingelser for at komme på 
kapflyvninger og hjem igen. I har alle gjort det godt og meget til-
fredsstillende. Også tak til vores løsladere for jeres arbejde igen-
nem sæsonen. 

Jeg vil også gerne takke redaktøren af Brevduen, Michael Th. 
Larsen for arbejdet med vort flotte medlemsblad.

Tak til ’medarbejdere’ på ompakningspladserne i Haslev og i 
Horsens. Tak til de foreninger, som har været ansvarlige for såvel 
udvidet centralindlevering som centralindleveringer og meget an-
det. I har alle gjort en uvurderlig indsats for at få tingene til at fun-
gere. Tak for det og også tak for tilsagnet fra mange af jer, der al-
lerede har rettet henvendelse til os og har sagt, at I gerne fortsæt-
ter i 2024. 

Sidst, men ikke mindst. Tak til Hovedbestyrelsen for samarbej-
det. Det har været en fornøjelse og I gør en kæmpe indsats, som 
altid har til formål at tjene helheden og sporten først.

Jeg vil på vegne af alle medlemmer af Hovedbestyrelsen ønske 
alle medlemmer og samarbejdspartnere et rigtig godt og lykke-
bringende nytår. Tak for det år der er gået. Vi ser med spænding 
frem til et nyt og spændende brevdueår i 2025. ◆
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Budgetafvigelser Region Øst Region Syd Region Nord Total - antal

Kapflyvninger 2024 Budget Realiseret Afvigelse Budget Realiseret Afvigelse Budget Realiseret Afvigelse Budget Realiseret Afvigelse
Uge 21
Kaltenkirchen-  Gruppe 1   
- excl. Sektion 13

940 1.581 1.621 40 1.581 1.621 40

Kaltenkirchen - Gruppe 2 940 1.110 1.064 -46 1.110 1.064 -46
Kristianstad Sektion 13 940 102 69 -33 102 69 -33
Halstenbek 940 2.983 3.208 225 2.983 3.208 225
Böglum 940 2.849 2.928 79 2.849 2.928 79
Böglum - Sektion 52 940 1.061 932 -129 1.061 932 -129
Uge 21 i alt 2.793 2.754 -39 2.983 3.208 225 3.910 3.860 -50 9.686 9.822 136
Uge 22
Lüneburg 90 550 517 -33 0 550 517 -33
Lüneburg 94 1.680 1.626 -54 0 1.680 1.626 -54
Celle 90 558 519 -39 558 519 -39
Celle 94 1.607 1.497 -110 1.607 1.497 -110
Heide 90 0 826 805 -21 826 805 -21
Heide 94 0 2.340 2.181 -159 2.340 2.181 -159
Uge 22 i alt 2.230 2.143 -87 2.165 2.016 -149 3.166 2.986 -180 7.561 7.145 -416
Uge 23
Syke 90 564 456 -108 564 456 -108
Syke 94 1.036 1.022 -14 1.036 1.022 -14
Hannover 90 489 451 -38 489 451 -38
Hannover 94 1.127 1.028 -99 1.127 1.028 -99
Lübeck 90 775 633 -142 775 633 -142
Lübeck 94 1.752 1.090 -662 1.752 1.090 -662
Uge 23 i alt 1.600 1.478 -122 1.616 1.479 -137 2.527 1.723 -804 5.743 4.680 -1.063
Uge 24 0 0
Warburg 93 497 676 179 0 497 676 179
Warburg 93 691 783 92 691 783 92
Hildseheim 93 0 902 905 3 902 905 3
Heide - Gruppe 1   
- excl. Sektion 13

920 26 10 -16 0 26 10 -16

Heide - Gruppe 2 920 43 37 -6 43 37 -6
Heide - Gruppe 1   
- excl. Sektion 13

940 1.315 1.299 -16 0 1.315 1.299 -16

Heide - Gruppe 2 940 889 936 47 889 936 47
Kristianstad - Sektion 13 940 0 87 87 0 87 87
Garlstorf 920 294 330 36 294 330 36
Garlstorf 940 2.119 2.100 -19 2.119 2.100 -19
Schleswig 920 0 212 56 -156 212 56 -156
Schleswig - Sektion 52 920 37 41 4 37 41 4
Schleswig 940 0 2.014 1.607 -407 2.014 1.607 -407
Schleswig - Sektion 52 940 802 548 -254 802 548 -254
Uge 24 i alt 2.770 3.045 275 3.104 3.213 109 3.967 3.157 -810 9.841 9.415 -426
Uge 25 0
Gotha 93 368 563 195 368 563 195
Gotha 93 565 747 182 565 747 182
Münster 93 630 893 263 630 893 263
Hannover 90 416 445 29 416 445 29
Hannover 92 16 17 1 16 17 1
Hannover 94 918 1.066 148 918 1.066 148
Münster 90 428 462 34 428 462 34
Münster 92 91 229 138 91 229 138
Münster 94 733 960 227 733 960 227
Zeven 90 615 702 87 615 702 87
Zeven 92 117 73 -44 117 73 -44
Zeven 94 1.075 1.247 172 1.075 1.247 172
Uge 25 i alt 1.718 2.091 373 1.817 2.398 581 2.437 2.915 478 5.972 7.404 1.432

>

KAPFLYVNINGER 2024



26  |  BREVDUEN NR. 1  |  2025

Budgetafvigelser Region Øst Region Syd Region Nord Total - antal

Kapflyvninger 2024 Budget Realiseret Afvigelse Budget Realiseret Afvigelse Budget Realiseret Afvigelse Budget Realiseret Afvigelse
Uge 26
Rosmalen 93 405 538 133 405 538 133
Rosmalen 93 0 623 708 85 623 708 85
Göttingen 93 0 0 634 908 274 634 908 274
Parchim 920 1 7 6 0 0 1 7 6
Parchim - Gruppe 2 920 13 59 46 0 0 13 59 46
Parchim 940 1.087 1.318 231 0 0 1.087 1.318 231
Parchim - Gruppe 2 940 751 968 217 0 0 751 968 217
Kalmar - Sektion 13 940 0 0 0 0 0 0 0
Garlstorf 920 457 650 193 0 457 650 193
Garlstorf 940 1.686 2.226 540 0 1.686 2.226 540
Husum 920 0 82 116 34 82 116 34
Husum - Sektion 52 920 0 28 50 22 28 50 22
Husum 940 0 1.678 2.391 713 1.678 2.391 713
Husum - Sektion 52 940 0 570 634 64 570 634 64
Uge 26 i alt 2.257 2.890 633 2.766 3.584 818 2.992 4.099 1.107 8.015 10.573 2.558
Uge 27
Baden-Baden 91 52 70 18 156 183 27 87 90 3 295 343 48
Magdeburg 90 421 396 -25 421 396 -25
Magdeburg 92 4 18 14 4 18 14
Magdeburg 94 1.128 930 -198 1.128 930 -198
Magdeburg 90 452 384 -68 452 384 -68
Magdeburg 92 146 119 -27 146 119 -27
Magdeburg 94 876 752 -124 0 876 752 -124
Lüneburg 90 643 696 53 643 696 53
Lüneburg 92 74 60 -14 74 60 -14
Lüneburg 94 1.405 1.411 6 1.405 1.411 6
Uge 27 i alt 1.605 1.414 -191 1.630 1.438 -192 2.209 2.257 48 5.444 5.109 -335
Uge 28
Hof 93 439 636 197 695 857 162 626 810 184 1.760 2.303 543
Halstenbek 920 22 21 -1 0 0 22 21 -1
Halstenbek - Gruppe 2 920 143 196 53 0 0 143 196 53
Halstenbek 940 1.046 1.104 58 0 0 1.046 1.104 58
Halstenbek - Gruppe 2 940 785 902 117 0 0 785 902 117
Kalmar - Sektion 13 940 53 0 -53 0 0 53 0 -53
Zeven 920 598 743 145 0 598 743 145
Zeven 940 1.905 1.962 57 0 1.905 1.962 57
Schleswig 920 262 252 -10 262 252 -10
Schleswig - Sektion 52 920 26 47 21 26 47 21
Schleswig 940 2.062 2.521 459 2.062 2.521 459
Schleswig - Sektion 52 940 333 551 218 333 551 218
Uge 28 i alt 2.488 2.859 371 3.198 3.562 364 3.309 4.181 872 8.995 10.602 1.607
Uge 29
Gronningen 90 349 389 40 349 389 40
Gronningen 92 7 12 5 7 12 5
Gronningen 94 726 907 181 726 907 181
Hannover 90 436 448 12 436 448 12
Hannover 92 261 306 45 261 306 45
Hannover 94 888 892 4 888 892 4
Garlstorf 90 610 717 107 610 717 107
Garlstorf 92 75 126 51 75 126 51
Garlstorf 94 1.283 1.479 196 1.283 1.479 196
Uge 29 i alt 1.082 1.308 226 1.585 1.646 61 1.968 2.322 354 4.635 5.276 641

KAPFLYVNINGER 2024



BREVDUEN NR. 1 |  2025  |  27

Budgetafvigelser Region Øst Region Syd Region Nord Total - antal

Kapflyvninger 2024 Budget Realiseret Afvigelse Budget Realiseret Afvigelse Budget Realiseret Afvigelse Budget Realiseret Afvigelse
Uge 30
Rouen 91 39 58 19 127 192 65 56 101 45 222 351 129
Antwerpen 93 492 553 61 828 887 59 683 894 211 2.003 2.334 331
Parchim 920 42 105 63 42 105 63
Parchim - Gruppe 2 920 83 113 30 83 113 30
Parchim 940 958 955 -3 958 955 -3
Parchim - Gruppe 2 940 692 703 11 692 703 11
Kalmar- Sektion 13 940 0 62 62 0 62 62
Lüneburg 920 770 851 81 770 851 81
Lüneburg 940 2.234 1.684 -550 2.234 1.684 -550
Husum 920 371 755 384 371 755 384
Husum - Sektion 52 920 50 142 92 50 142 92
Husum 940 1.900 2.258 358 1.900 2.258 358
Husum - Sektion 52 940 330 609 279 330 609 279
Uge 30 i alt 2.306 2.549 243 3.959 3.614 -345 3.390 4.759 1.369 9.655 10.922 1.267
Uge 31
Helmstedt 90 376 339 -37 376 339 -37
Helmstedt 92 38 40 2 38 40 2
Helmstedt 94 821 863 42 821 863 42
Göttingen 90 355 343 -12 355 343 -12
Göttingen 92 231 123 -108 231 123 -108
Göttingen 94 600 491 -109 600 491 -109
Halstenbek 90 599 658 59 599 658 59
Halstenbek 92 246 321 75 246 321 75
Halstenbek 94 1.256 1.423 167 1.256 1.423 167
Uge 31 i alt 1.235 1.242 7 1.186 957 -229 2.101 2.402 301 4.522 4.601 79
Uge 32
München 91 52 71 19 171 153 -18 62 79 17 285 303 18
Giessen 93 384 526 142 575 691 116 489 693 204 1.448 1.910 462
Zarrentin 920 171 189 18 0 0 171 189 18
Zarrentin - Gruppe 2 920 113 220 107 0 0 113 220 107
Zarrentin 940 767 811 44 0 0 767 811 44
Zarrentin - Gruppe 2 940 693 719 26 0 0 693 719 26
Kalmar - Sektion 13 940 34 29 -5 0 0 34 29 -5
Garlstorf 920 922 897 -25 0 922 897 -25
Garlstorf 940 1.241 1.265 24 0 1.241 1.265 24
Rendsburg 920 584 1.010 426 584 1.010 426
Rendsburg- Sektion 52 920 83 146 63 83 146 63
Rendsburg 940 1.736 1.993 257 1.736 1.993 257
Rendsburg - Sektion 52 940 230 473 243 230 473 243
Uge 32 i alt 2.214 2.565 351 2.909 3.006 97 3.184 4.394 1.210 8.307 9.965 1.658

Budgetafgivelser 24.298 26.338 2.040 28.918 30.121 1.203 35.160 39.055 3.895 88.376 95.514 7.138

Budget Realiseret Afvigelse Budget Realiseret Afvigelse Budget Realiseret Afvigelse

Kort mellem - unger 920 657 957 300 3.041 3.471 430 1.735 2.615 880 5.433 7.043 1.610
Kort mellem 940 11.863 12.647 784 12.168 12.445 277 15.565 17.445 1.880 39.596 42.537 2.941
Mellem - unger 92 65 87 22 729 777 48 512 580 68 1.306 1.444 138
Mellem - sport 90 2.676 2.542 -134 2.718 2.607 -111 4.068 4.211 143 9.462 9.360 -102
Mellem 94 6.309 6.414 105 5.831 5.620 -211 9.111 8.831 -280 21.251 20.865 -386
Lang 93 2.585 3.492 907 3.977 4.673 696 3.964 5.103 1.139 10.526 13.268 2.742
Marathon 91 143 199 56 454 528 74 205 270 65 802 997 195
I alt 24.298 26.338 2.040 28.918 30.121 1.203 35.160 39.055 3.895 88.376 95.514 7.138

KAPFLYVNINGER 2024
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På tur til Holland/  
Belgien igen, igen ... fortsat

HOK Engels Jules & Yves.
Efter en rigtig god og hyggelig formiddag 
hos Jan Polder vendte vi snuden mod Bel-
gien nærmere betegnet Putte der ligger 
midtvejs mellem Antwerpen og Bruxelles 
tæt på Mechelen. Her bor familien Engels. 
Første gang jeg besøgte slaget var i 2003 
sammen med Harry Sørup, Lyngby og Flem-
ming Friis, Århus.

Vi havde kontaktet min gode ven Jef de 
Wilder, der desværre nu er gået bort, men 
Jef var med os og beredte vejen idet han var 
gode venner med begge brødrene Engels, 
Jos og Jules. Ved den lejlighed fik jeg erhver-

vet en hanunge efter den berømte ”178” og 
en hununge af linien ”Marieke olympiade”. 
De to i parring gav mig en række gode duer 
blandt andet 0135-05-0409 der var en rig-
tig god flyver både fra Sverige og sydfra. 409 
har også avlet gode duer blandt andet 0135-
22-0570 der bliver 5. nat. fra Giessen 2024. 
Det var derfor oplagt at søge efter lidt blod-
fornyelse hos Engels. Desværre gik Jos bort 
for et par år siden og slaget føres i dag vi-
dere af Jules og hans søn Yves. I 2024 har de 
haft en rigtig god sæson hvor de vinder 6. 
pr. ES-due over 4 flyvninger i KBDB, 12 pr. 
ES-due over 3 flyvninger KDBD, 2 pr. ES-

due over 3 flyvninger KDBD for 1- årige.
I dag er stammen meget bygget omkring 

duen ”Argenton” 901-03-6226043 og ”Ka-
asboer” fra Gaston Van de Wouwer. Det 
gamle blod findes dog stadig og mit mål 
med besøget var at få noget af det gamle 
blod til at styrke min egen genpulje.

Flyvesystemet.
Duerne flyves efter totalsystemet så både 

hanner og hunner sendes, på den måde bli-
ver begge køn afprøvet. I snakken med Ju-
les er der ingen tvivl om at han dog er mest 
glad for de gode hanner. Duerne sendes på 
mellemdistanceflyvningerne og en dags 
langflyvningerne er første prioritet. Det er 
flyvningerne fra Argenton, Orleans, Bour-
ges, Chateauroux, Vierzon og Limoges. Alle 
flyvninger på mellem 600 til 750 km.

Jules havde taget en række hanner og 
hunner frem som han mente jeg kunne få 
glæde af og hvor jeg kunne vælge fra. De 
fleste af dem var med ”Kaasboer” i stam-
tavlerne, der var dog også enkelte med det 
gamle blod. Jeg valgte en hun der var bar-
nebarn efter ”De Limoges” der igen er bar-
nebarn efter ”178”. Denne hun er desuden 
barnebarn efter ”Jolien” der vandt 1. prov, 
Chateauroux i 2022 og hun er igen barne-
barn efter ”Argenton”. På stamtavlen findes 
desuden ”Tornadokoppel” hvor hannen er 
barnebarn af den berømte ”231” der var 
fundamentet på avlsslaget og far til ”178”.

Resten af eftermiddagen gik med en god 
snak om vores fælles gode venner, Jef de 
Wilder og hans broder Victor. Victor gør 
det stadig godt på flyvningerne i provins 
Antwerpen. Fra  Jules taler kun flamsk men 
Yves kan noget engelsk, selv forstår jeg me-
get af det flamske/hollandske men beher-
sker ikke talesproget. På en god blanding 
af det hele er det dog muligt at føre en me-
ningsfuld samtale.

Efter en god eftermiddag var tiden kom-
met til at vende snuden mod Holland og 
Wassenaar igen.

AF JØRN BOKLUND, 071 RØDOVRE

Yves Engels. Jules Engels i den klassiske blå kedeldragt fremviser duer for 
Martin Bekker.

Trofæsamling hos Y. og J. Engels.
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Brevdueforeningen CC Leiden.
Fredag aften var der indlevering til lørda-
gens flyvninger med gamle og unger fra St. 
Soupplets ca. 350 km. Indlevering forgår 
med de forskellige elektroniske systemer 
Unikon og Benzing. Duerne pakkes i alu-
kasser meget som vores Geraldy-system, 
dog er det et hollandsk udviklet produkt. 
På der internationale flyvninger bruges der 
dog stadig de gamle fletkurve. Hvad der 
helt ligger bag dette blev jeg aldrig helt klar 
over. Jeg mistænker at det er på grund af 
belgierne der typisk halter lidt bag efter ud-
viklingen i andre brevduelande på det lo-
gistiske område. Efter indleveringen tog 
Louis og et medlem af foreningen os til en 
indonesisk restaurant hvor vi fik det helt 
store reijsstafel, rigtig hyggeligt.

Comb. Kess Haasnoot & Eykel.
I forberedelse til turen talte jeg med Louis 
der fortalte at havde en kammerat i Katwijk 
der resultatmæssigt fløj og matchede både 
Verkerk og Willem de Bruijn.

Navnet var Kess Haasnoot. Kess er leder 
i en engros virksomhed der solgte fiskepro-
dukter blandt andet sild fra Skagen. Virk-
somheden som har er leder af er desuden 
med hans broder som medejer. På grund 
af hans travle hverdag havde han en kom-
pagnon der passede duerne hr. Eykel, des-
værre var Eykel nu blevet alvorligt syg og 
Kees kunne ikke afse tid til at passe slaget 
selv. Derfor skulle alle duerne nu sælges på 
en auktion for kinesiske bydere arrangeret 
af Louis. Inden det skulle finde sted havde 
Louis aftalt med Kees at jeg kunne vælge et 
avlspar inden duerne kom på auktion. Der 
var mange gode duer at vælge mellem, idet 
Kees aldrig havde sparet på at indkøbe gode 
duer på forskellige auktioner pengene spil-
lede ingen rolle. Jeg valget en hun der på 
fadersiden var efter en due indkøbt på auk-
tionen over duerne fra Jan Hooymans. Duen 
er et barnebarn af Jan Hooymans verdens-
berømte ”Harry” der vandt 1. nat. Blois af 
37728 duer og vandt 1. nat. Chateauroux af 
22340 duer, på modersiden er den efter en 
søster til ”Yolanthe” fra Braad-De Joode 
med flere nationalvindere på stamtavlen. 
Hannen jeg valgte, er fra B. Martens og 
Zoon. Faderen er en broder til ”Mathieu” 
der selv havde en perlerække af topplace-
ringer på NPO-flyvningerne. Da vi var fær- Comb. Haasnoot

dige med udvælgelsen, kom Kees med en 
due fa 2011. Den due  ville han forære mig 
fordi han ikke mente at det var rigtigt at 
sælge den på auktion på grund alderen, og 
dels fordi han havde hørt at jeg tidligere 
havde haft gode resultater med at få ældre 
hanner til at befrugte ved hjælp at hormon-
behandling. Denne han kaldte han ”Got-
farther” og var indkøbt fra Martin van Zoon. 

Fader er ”Ramses” fra Kees Bosua og mo-
deren er ”Powergirl”. Det bliver spændene 
om det vil lykkes at får taget unger fra den-
ne han.

Dermed var en god fredag til ende og på 
trods af et forfærdelig regnvejr havde vi haft 
en rigtig god due dag. Nu kunne vi se frem 
til endnu en dag med besøg på flere top-
slag, men derom i næste afsnit … ◆

Indlevering CC Leiden.

Besøg hos CC Leiden.



Mødet startes kl. 13.00 med præmieuddeling

Repræsentantskabsmødets dagsorden

1. Valg af dirigent/dirigenter

2. Konstatering af mandater

3. Valg af stemmetællere
3a. Blandt repræsentanterne ved håndsoprækning
3b. Blandt tilhørerne til skriftlige afstemninger

4. Lovændringsforslag
4a. Hovedbestyrelsen foreslår, at § 2, stk. 2 ændres 
fra
De danske Brevdueforeningers regnskabsår er fra 1/12 til 30/11.

4b. Hovedbestyrelsen foreslår, at § 4, stk. 6 ændres 
fra
Finder optagelse sted inden kapflyvningssæsonens begyndelse, regnes den 
fra 1. april. Finder optagelse sted senere regnes den fra 1. oktober.

4c. Hovedbestyrelsen foreslår, at lovenes § 7 ændres
fra
Forhandlinger med offentlige myndigheder om generelle spørgsmål kan 
alene optages af og føres af DdB.

til
De danske Brevdueforeningers regnskabsår starter den 1. september 
og slutter den 31. august. Regnskabsåret er ændret i 2025 og derfor er 
første regnskabsår efter ændringen perioden 1. december 2024 – 31. 
august 2025.

til
Finder optagelse i en forening sted med optagelsesdato i 1. halvår, så 
regnes optagelsen som havende fundet sted fra kontingenthalvårets 
begyndelse, hvilket vil sige den 1. januar og der opkræves kontingent 
herfor. Finder optagelse i en forening til gengæld sted med optagel-
sesdato i 2. halvår, så regnes optagelsen som havende fundet sted fra 
kontingenthalvårets begyndelse, hvilket vil sige den 1. juli og der op-
kræves kontingent herfor. 

til
Forhandlinger med offentlige myndigheder og herunder Fødevare-
styrelsen om generelle spørgsmål kan alene optages af og føres af DdB.

Repræsentantskabsmøde 
2025

Afholdes på Hotel Pejsegården, Søndergade 112, 8740 Brædstrup  
– lørdag, den 1. februar 2025 kl. 13.00

GENOPTRYKT FRA BREVDUEN NR. 21 MED ÆNDRINGER
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4e. Hovedbestyrelsen foreslår, at lovenes § 20 ændres
fra
1. Hovedbestyrelsen arrangerer hver andet år inden udgangen af august 
måned regionsmøder i hver region for sig. I mødet deltager DdB’s hoved-
bestyrelse. Endvidere kan alle medlemmer, af foreningerne i regionen del-
tage i regionsmødet.

2. Møderne afholdes i henholdsvis: Region Øst Region Syd Region Nord 
Mødet ledes af DdB’s formand eller i dennes fravær DdB’s næstformand. 
Mødets dagsorden er: a. Der udpeges referent/er. b. Drøftelse af hovedbe-
styrelsens forslag til kapflyvningsplan. c. Drøftelse af slipformer. d. Drøf-
telse af aktuelle emner. e. Fremlæggelse og godkendel se af mødereferat 
med konklusion af de stedfundne drøftelser, som tilstilles hovedbestyrel-
sen.

3. Hovedbestyrelsen udarbejder under hensyntagen til de af regionerne 
fremlagte konklusioner/ønsker, og med skyldigt hensyn til økonomiske og 
praktiske transportforhold m.v.  forslag til de kommende 2 års kapflyv-
ningsplan med offentliggørelse senest den 1. september på DdB’s hjemme-
side. Hovedbestyrelsen fastsætter i forbindelse med fremsættelsen af kap-
flyvningsplanen i hvilke uger, der skal vedtages en gennemgående flyvning 
for hele landet. Landsflyvningerne er ikke omfattet af denne bestemmelse.
4. Der kan indsendes ændringsønsker til den fremlagte plan indtil 15. ok-
tober. 
5. Hovedbestyrelsen fremsætter sit endelige forslag til de kommende 2 års 
kapflyvningsplan med offentliggørelse senest den 1. november på DdB’s 
hjemmeside.
6. På repræsentantskabsmødet fremlægges forslaget til vedtagelse. Æn-
dringsforslag kan ikke fremsættes på mødet, men skal være indsendt til 
Hovedbestyrelsen skriftligt senest den 15. november jvf. kapitel 2 §12 stk.2. 
Der kan kun fremsættes ændringsforslag til flyvninger vedr. foreningens 
egen region. Det gælder dog ikke gennemgående flyvninger, der flyves af 
flere regioner, samt landsflyvninger”.
7. Medlemmer af DdB kan deltage på de af repræsentantskabsmødet ved-
tagne kapflyvninger til egen slagadresse. I tillæg kan medlemmerne del-
tage på de af sektionsklubberne og lokalforeningerne arrangerede kapflyv-
ninger ligeledes til egen slagadresse. Sektionsklubberne og lokalforenin-
gerne skal senest den 15. marts indsende kapflyvningsplanerne til god-
kendelse af Hovedbestyrelsen.

til
1. Hvert fjerde år og første gang i 2028 arrangerer Hovedbestyrelsen 
Regionsmøder i hver Region for sig. Regionsmøderne afholdes inden 
udgangen af september måned. I mødet deltager DdB’s Hovedbestyrel-
se. Desuden kan alle medlemmer, af foreningerne i Regionen deltage i 
Regionsmødet.
2. Møderne afholdes i henholdsvis: Region Øst, Region Syd og Region 
Nord. Møderne ledes af DdB’s formand eller i dennes fravær DdB’s 
næstformand. 
Mødernes dagsorden er: 
a. Drøftelse af Hovedbestyrelsens forslag til kapflyvningsplan for de 
næstkommende fire år
b. Drøftelse af slipformer
c. Drøftelse af aktuelle emner
3. Hovedbestyrelsen udarbejder under hensyntagen til de af Regionerne 
fremlagte konklusioner/ønsker, og med skyldigt hensyn til økonomiske 
og praktiske transportforhold m.v.  forslag til de kommende fire års kap-
flyvningsplan, som offentliggøres på DdB’s hjemmeside senest den 1. ok-
tober. Hovedbestyrelsen fastsætter i forbindelse med fremsættelsen af 
kapflyvningsplanen i hvilke uger, der skal vedtages gennemgående flyv-
ninger for hele landet. 
4. Der kan indsendes ændringsønsker til den fremlagte kapflyvnings-
plan plan indtil 15. oktober. 
5. Hovedbestyrelsen fremsætter sit endelige forslag til de kommende fire 
års kapflyvningsplan med offentliggørelse på DdB’s hjemmeside senest 
den 1. november.
6. På repræsentantskabsmødet fremlægges forslaget til kapflyvningspla-
nen til vedtagelse. Ændringsforslag kan ikke fremsættes på mødet, men 
skal være indsendt skriftligt til Hovedbestyrelsen senest den 15. novem-
ber jf. lovenes kapitel 2, § 14 stk. 2. Der kan kun fremsættes ændringsfor-
slag til flyvninger vedrørende foreningens egen region samt gennemgå-
ende flyvninger, der flyves af to eller flere regioner.
7. Medlemmer af DdB kan deltage på de af repræsentantskabsmødet 
vedtagne kapflyvninger til egen slagadresse. I tillæg kan medlemmerne 
deltage på de af sektionsklubberne og lokalforeningerne arrangerede 
kapflyvninger, ligeledes til egen slagadresse. Sektionsklubberne og lo-
kalforeningerne skal senest den 1. marts indsende kapflyvningsplaner-
ne til godkendelse af Hovedbestyrelsen.
8. Hovedbestyrelse bemyndiges til i særlige tilfælde ret til at ændre en 
i kapflyvningsplanen vedtagen kapflyvningsstation, hvis praktiske eller 
økonomiske forhold taler derfor. Hovedbestyrelsen skal i disse tilfælde 
tilstræbe at overholde såvel de vedtagne afstandskrav og flyveretning.

til
Ordinært repræsentantskabsmøde afholdes en gang årligt i perioden 
november – februar måned. 
Hovedbestyrelsen tildeles mandat til at foretage nødvendige generelle 
ændringer i lovene, som konsekvens af dette.

4d. Hovedbestyrelsen foreslår, at § 11 ændres 
fra
Ordinært repræsentantskabsmøde afholdes en gang årligt i januar eller 
februar måned.

>
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4f. Hovedbestyrelsen foreslår, at lovenes § 21, stk. 3 ændres 
fra
På ulige årstal vælger repræsentantskabet DdB’s landsformand, 1 hoved-
bestyrelsesmedlem i Region Øst, 1 hovedbestyrelsesmedlem i Region Syd, 
1 hovedbestyrelsesmedlem i Region Nord. På lige årstal vælger repræsen-
tantskabet 3 hovedbestyrelsesmedlemmer.

4g. Hovedbestyrelsen foreslår, at lovenes § 26, stk. 2 udgår 
2. Som juniorer kan optages børn/unge, som ved optagelsen skal være 
fyldt 6 år. Juniorer er kontingentfri i forenings-, sektionsklub- og DdB-
sammenhæng. Status som junior ophører med udgangen af det år, 
hvori den pågældende fylder 18 år.

4h. Hovedbestyrelsen foreslår, at lovenes § 26, stk. 4 udgår 
4. Juniorer har stemmeret i foreningerne i det omfang, som er fastsat 
i foreningens love, dog har juniorer ikke stemmeret i spørgsmål om 
eksklusion af medlemmer.

4i. Hovedbestyrelsen anmoder om mandat til at foretage nødven-
dige redaktionelle ændringer, som konsekvens af dette. Det  
foreslås, at lovene generelt gennemskrives, så Hovedbestyrelsen 
skrives med stort H, Repræsentantskabsmøde(t) skrives med stort 
R, Sektion og Sektioner skrives med stort S og Region og Regio-
ner skrives med stort R. Det foreslås endvidere, at lovene generelt 
gennemskrives, så Sektion erstatter sektionsklub.

5. Formandens beretning for det forgangne år

6. Godkendelse af regnskabet for det forgangne år

7. Kapflyvningsplan 2025-2026
7a. Hovedbestyrelsens forslag til kapflyvningsplan – bilag 1.
Hovedbestyrelsens forslag til kapflyvningsplan incl. ændringsfor-
slag (punkt 7a – 7r fremgår af bilag 2).
7b. Foreningerne DAN 071 Rødovre og DAN 222 Sjælsø foreslår, 
at langflyvningen for Region Øst i uge 24 ændres fra Arnhem til 
Warburg.
7c. Foreningerne DAN 071 Rødovre og DAN 222 Sjælsø foreslår, 
at sprint- og ungeflyvningen for Region Øst i uge 26 fra Perleberg 
ændres til Halstenbek.
7d. Foreningerne DAN 071 Rødovre og DAN 222 Sjælsø foreslår, 
at sprint- og ungeflyvningen for Region Øst i uge 30 fra Wittstock 
ændres til Parchim. 
7e. DAN 086 Bangsbo foreslår følgende ændring til kapflyvnings-
planen: 
For langflyvningerne i ugerne 24, 26, 28, 30 og 32 indføres en sær-
skilt kapflyvning fra samme stationer som langflyvningerne og 
med fælles slip, men med særskilt opgørelse og konkurrence for 4 
afkrydsede sportsduer.
7f. Foreningerne DAN 023 Aalborg og DAN 086 Bangsbo fore-
slår, at marathonflyvningen i uge 32 ændres fra Rouen til Freiburg.

til
I ulige år (årstal) vælger repræsentantskabet DdB’s landsformand samt 
3 hovedbestyrelsesmedlemmer. I lige år (årstal) vælges repræsentant-
skabet 3 hovedbestyrelsesmedlemmer.

7g. DAN 074 Vejgaard foreslår sprintflyvningen i uge 21 ændret 
fra Böglum til Rendsburg gældende for Region Nord. 
7h. DAN 128 Sæby foreslår en marathonflyvning fra Baden-Ba-
den i uge 26 og at, denne erstatter den af Hovedbestyrelsen fore-
slåede marathonflyvning i uge 27. 
7i. DAN 128 Sæby foreslår en marathonflyning fra Freiburg i uge 
29 til erstatning af den af Hovedbestyrelsen foreslåede marathon-
flyvning uge 30. 
7j. DAN 128 Sæby foreslår, at den af Hovedbestyrelsen foreslåede 
marathonflyvning i uge 32 fra Rouen erstattes med Karlsruhe. 
7k. Foreningerne DAN 207 Tinglev og DAN 046 Horsens fore-
slår, at kapflyvningsplanen for uge 24 suppleres med en ungeflyv-
ning fra samme station, som sprintflyvningen den pågældende 
uge. Dette er gældende for Region Syd.
7l. Foreningerne DAN 207 Tinglev og DAN 046 Horsens fore-
slår, at kapflyvningsplanen for uge 25 suppleres med en ungeflyv-
ning fra samme station, som sprintflyvningen den pågældende 
uge. Dette er gældende for Region Syd.
7m. Foreningerne DAN 070 Åbenrå og DAN 227 Koldinghus 
foreslår, at den af Hovedbestyrelsen foreslåede langflyvning i uge 
24 fra Arnhem ændres til Giessen gældende for Region Syd. 
7n. Foreningerne DAN 070 Åbenrå og DAN 227 Koldinghus 
foreslår, at mellemdistanceflyvningen og mellemdistanceflyvnin-
gen (sport) i uge 22 fra Hildesheim og i uge 23 fra Hannover om-
byttes i rækkefølge gældende for Region Syd. Det indebærer, at det 
foreslås, at der i uge 22 skal flyves Hannover og i uge 23 skal fly-
ves Hildesheim. 
7o. DAN 031 Randers foreslår den af Hovedbestyrelsen foreslå-
ede langflyvning fra Antwerpen i uge 30 ændret til Liege. 
7p. DAN 220 Odense foreslår, at marathonflyvningen i uge 30  
ændres fra München til Freiburg

8. Slipformer
8a. Hovedbestyrelsen foreslår gruppeslip på sprintflyvningerne 
og ungeflyvningerne i ugerne 21, 24, 26, 28, 30 og 32.
8b. Hovedbestyrelsen foreslår regionsslip på mellemdistanceflyv-
ningerne og mellemdistanceflyvningerne (sport) i ugerne 22, 23, 
25, 27, 29 og 31.
8c. Hovedbestyrelsen foreslår regionsslip på ungeflyvningerne i 
ugerne 27, 29 og 31.
8d. Hovedbestyrelsen foreslår regionsslip på langflyvningerne i 
uge 24 og 25.
8e. Hovedbestyrelsen foreslår landsslip på langflyvningerne i uge 
26, 28, 30 og 32.
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8f. Hovedbestyrelsen foreslår landsslip (morgenslip lørdag) på 
marathonflyvninger i uge 27, 30 og 32. 
8g. Hovedbestyrelsen foreslår særskilt slip for Sektion 31 gælden-
de for sprintflyvningerne og ungeflyvningerne i uge 21, 24, 26, 28, 
30 og 32.
8h. DAN 074 Vejgaard foreslår, at langflyvningen i uge 26 slippes 
som regionsslip gældende for alle regioner. 
8i. DAN 117 Hornslet foreslår gruppeslip på mellemdistanceflyv-
ningerne, mellemdistanceflyvningerne sport samt ungeflyvnin-
gerne i ugerne 22, 23, 25, 27, 29 og 31 gældende for Region Nord.
8j. DAN 015 Bornholm foreslår særskilt slip for Sektion 13 gæl-
dende for sprintflyvningerne og ungeflyvningerne i uge 21, 24, 26, 
28, 30 og 32.
8k. DAN 025 Hjørring foreslår, at Sektion 54 og Sektion 63’s duer 
slippes særskilt, men samlet på sprint- og ungeflyvningerne i uger-
ne 21, 24, 26, 28, 30 og 32. 
8l. DAN 023 Aalborg foreslår regionsslip på sprint- og ungeflyv-
ningerne i ugerne 21, 24, 26, 28, 30 og 32 gældende for Region Nord. 

9. Konkurrenceområder
9a. DAN 033 Køge foreslår, at sektionsgrænsen mellem Sektion 
11 og Sektion 22 ændres.

9b. DAN 017 Aarhus foreslår, at sektionsgrænsen mellem Sektion 
33 og 35 ændres.

9c. Hovedbestyrelsen foreslår, at Sektion 32 og Sektion 33 sam-
menlægges til sen ny samlet Sektion 36.

10. Mesterskaber
10a. Hovedbestyrelsen foreslår, at placeringspoint udregnes efter 
følgende formel: Placering i sektionen * 1.000 divideret med an-
tallet af medsendte duer i sektionen fratrukket medlemmets egne 
medsendte duer.
Såfremt der i en sektion kun er medsendt duer fra ét medlem, så 
fastsættes divisoren til 1.
10b. Hovedbestyrelsen foreslår, at sektionspoint udregnes efter 
følgende formel: Hastighed i sektionen * 1.000 divideret med sek-
tionsvinderens hastighed.
10c. Hovedbestyrelsen foreslår, at DM-Sport (KfK90 og KfK93) 
ændres til følgende:
Laveste opnåede placeringspoint sammenlagt på 5 af 6 sportsflyv-
ninger og på 5 af 6 langflyvninger. Første sportsdue på hver flyv-
ning medregnes.
10d. Hovedbestyrelsen foreslår, at DM-Marathon (KfK91 og 
KfK93) ændres til følgende:
Laveste opnåede placeringspoint sammenlagt på 6 af de i alt 7 flyv-
ninger (3 marathonflyvninger og 4 langflyvninger) med landsslip. 
Medlemmets første due på hver flyvning medregnes.
10e. Hovedbestyrelsen foreslår, at DM-Lang Åben (KfK93) æn-
dres til følgende:
Laveste opnåede placeringspoint sammenlagt på 5 af de 6 lang-
flyvninger. Medlemmets første due på hver flyvning medregnes.
10f. Hovedbestyrelsen foreslår, at DM-Mellem Åben (KfK94) æn-
dres til følgende:
Laveste opnåede placeringspoint sammenlagt på de 6 mellemdi-
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stanceflyvninger. Medlemmets første due på hver flyvning med-
regnes.
10g. Hovedbestyrelsen foreslår, at DM-Unger Åben (KfK92) æn-
dres til følgende:
Laveste opnåede placeringspoint sammenlagt på 6 af de 7 unge-
flyvninger. Medlemmets første due på hver flyvning medregnes.
10h. Hovedbestyrelsen foreslår, at Super-Cup (KfK91 og KfK93) 
ændres til følgende:
Laveste opnåede placeringspoint sammenlagt på alle marathon-
flyvninger og langflyvninger. Medlemmets første sportsdue på hver 
flyvning medregnes.
10i. DAN 128 Sæby foreslår, at langdistancemesterskab sport i sek-
tionerne udgår og erstattes af langflyvermesterskab sport i grup-
perne og opgøres på gruppepoint i stedet for sektionspoint.
10j. DAN 128 Sæby foreslår at langdistancemesterskab åben i sek-
tionerne udgår og erstattes af langflyvermesterskab åben i grup-
perne og opgøres på gruppepoint i stedet for sektionspoint.
10k. DAN 114 Asnæs foreslå, at DM Ungemesterskab åben udgår og 
erstattes af et Regionsmesterskab for unger for hver af de 3 regioner.
Regionsmesterskabet opgøres på højest opnåede pointsum på samt-
lige ungeflyvninger og med fratræk af 2 flyvninger. 

11. ES-duer
Hovedbestyrelsen foreslår, at formel for opgørelse af alle es-due-
konkurrencer ændres til placeringspoint. Placeringspoint opgøres 
således: placering i sektion min 1 x 1.000 divideret med antallet af 
afsendt duer i sektionen minus egne afsendte duer.
Såfremt der i en sektion kun er medsendt duer fra ét medlem, så 
fastsættes divisoren til 1.

12. Fastlæggelse af kontingent

13. Dispensationer 
13.1 Jakob Villum Nielsen, Cypresvej 7, 4600 Køge, DAN 033 
Køge søger om dispensation til at flyve i Sektion 22 i forbindelse 
med foreningsskift til DAN 100 Haslev. Slaget er beliggende i Sek-
tion 11.
13.2 Maher Yousuf Asaad, Carolinevej Skjellerup 1, 9500 Hobro, 
DAN 127 Westend søger om dispensation til at flyve i Sektion 52. 
Slaget er beliggende i Sektion 54.

14. Eksklusion 
Ebbe Holm, tidligere DAN 046 Horsens er iht. DdBs love § 31, stk. 
2 ekskluderet af De danske Brevdueforeninger den 14. august 2024 
og meddelt, at eksklusionen er gældende i 5 år.
Medlemmet er ekskluderet bl.a. med udgangspunkt i DdBs love § 
20, stk. 7 og har gjort indsigelser. Medlemmet har ønsket, at eks-
klusionen forlægges repræsentantskabsmødet.
Medlemmet har taleret under punktet.

15. Valg af hovedbestyrelse
15a. Valg af landsformand 
På valg er Pia West Christensen, DAN 031 Randers.
15b. Valg af 1 hovedbestyrelsesmedlem i Region Øst 
På valg er Jørn Boklund, DAN 071 Rødovre – modtager ikke gen-
valg.
15c. Valg af 1 hovedbestyrelsesmedlem i Region Syd 
På valg er Lars F. Hansen, DAN 111 Vejen – modtager ikke gen-
valg.
15d. Valg af 1 hovedbestyrelsesmedlem i Region Nord 
På valg er Søren Andersen, DAN 086 Bangsbo.
15e. Valg af suppleant til suppleant til hovedbestyrelsen 
På valg er Jørn Hedensted, DAN 055 Vejle – modtager ikke gen-
valg.

16. Valg af løsladerudvalg
16a. 1 medlem for Region Øst
16b. 1 medlem for Region Syd
16c. 1 medlem for Region Nord

17. Valg af revisor
På valg er Niels Bech Nygaard, DAN 113 Frijsenborg

18. Valg af revisorsuppleant
Jesper Dresler, DAN 098 Isefjord.

Randers, den 2. december 2024
De danske Brevdueforeninger
Pia West Christensen
Landsformand
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Uge Region Øst Region Syd Region Nord Region Øst Region Syd Region Nord

21 Halstenbek Garlsdorf Böglum Rendsburg (074)
22 Syke Hildesheim Halstenbek Hannover (070 og 227)

Syke Hildesheim Halstenbek Hannover (070 og 227)
23 Hannover Hannover Zeven Hildesheim (070 og 227)

Hannover Hannover Zeven Hildesheim (070 og 227)
24 Lüneburg Lüneburg Husum

Lüneburg (046 og 207)
Arnhem Arnhem Hildesheim Warburg (071 og 222) Giessen (070 og 207)

Arhem (086) Arnhem (086) Hildesheim (086)
25 Celle Syke Halstenbek

Celle Syke Halstenbek
Syke (046 og 207)

Würtzburg Würtzburg Gøttingen
Würtzburg (086) Würtzburg (086) Gøttingen (086)

26 Perleberg Zeven Rendsburg Halstenbek (071 og 222)
Perleberg Zeven Rendsburg Halstenbek (071 og 222)

---Bad Hersfeld---
---Bad Hersfeld--- (086)
---Baden-Baden--- (128)

27 Magdeburg Hannover Garlsdorf
Magdeburg Hannover Garlsdorf
Magdeburg Hannover Garlsdorf

---Baden Baden--- ---Freiburg--- (046)
28 Seevetal Celle Neumünster

Seevetal Celle Neumünster
----Hof----

---Hof--- (086)
29 Groningen Gøttingen Lüneburg

Groningen Gøttingen Lüneburg
Groningen Gøttingen Lüneburg

---Freiburg--- (128)
30 Wittstock Zeven Heide Parchim (071 og 222)

Wittstock Zeven Heide Parchim (071 og 222)
----Antwerpen---- ---Liege--- (031)

---Antwerpen--- (086)
----München----

31 Helmstedt Magdeburg Halstenbek --- Freiburg --- (220)
Helmstedt Magdeburg Halstenbek
Helmstedt Magdeburg Halstenbek

32 Uelzen Celle Neümunster
Uelzen Celle Neümunster

----Giessen----
---Giessen--- (086)

----Rouen---- ---Karlsruhe--- (128)
---Freiburg--- (023 og 086)

Blå - Sport 4 duer

Rød - Mellem

Orange - Marathon Sort - Lang sportHvid - Lang 

Grå - Sprint Grøn - Unger

BILAG 1
HOVEDBESTYRELSENS FORSLAG  
TIL KAPFLYVNINGSPLAN 2025-2026 

BILAG 2
ÆNDRINGSFORSLAG TIL  
KAPFLYVNINGSPLAN 2025-2026 
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Itegem – sæsonens sidste nationalflyvning fra Chateauroux var en 
stor succes for Kurt Van Den Bruel. Hans slag vandt 1. provincial 
mod 3.842 unger med duen BE24-6107235 ”Lola”. Dette var ikke 
den eneste toppræstation, idet 8 af slagets afsendte unger placere-
de sig i TOP-100 i provinsen. På nationalt plan var resultaterne 
også imponerende med ”Lola” på 11. pladsen ud af 15,060 unger 
og 5 duer i den nationale TOP-100.

En families succes-historie
Sejren er en virkelig succes-historie om en familie, da Kurts søn, 
Robin Van Den Bruel, som bor og kapflyver sine duer i Ramsel, 
også præsterede godt på nationalflyvningen. Sammen med sin kæ-
reste, Jessie, placerede han sig som 52, 62, 69 og 71 på den natio-
nale resultatliste mod i alt 15.060 duer. Familien Van Den Bruel 
har tydeligvis succes med at kapflyve deres duer!

Hok Van Den Bruel (Itegem)  
vinder 1. Provincial Chateauroux  
Unger i provinsen Antwerpen

FRA WWW.HERBOTS.BE – OVERSÆTTELSE: MICHAEL TH. LARSEN
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Sæsonens stjerner

       Lola

>
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Otis: 
3. bedste unge på 5 nationalflyvninger ifølge PIPA rangliste
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Fay
Denne due kapflyves på Robin Van Den Bruels slag i Ramsel og har bl.a.  
vundet: 62/15060 unger Chateauroux
14. Nat. ES-due unger lang mellemdistance 2024 og 6. bedste unge på 5 natio-
nalflyvninger ifølge PIPA rangliste
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Systemet med ungerne
Styrken bag succesen ligger i en disciplineret tilgang. Ungerne ad-
skilles i køn kort efter fravænningen, inden de danner par, og de 
trænes dagligt om morgenen. Mørklægning sker ind til årets læng-
ste dag, og derefter gøres dagen længere ved hjælp af kunstigt lys. 
Før sæsonen trænes duerne intenst, og kurvetræning er en vigtig 
del af denne proces: Ungerne kurvetrænes op til 20-25 gange, før 
de sendes på deres første kapflyvning.

Med hensyn til fodring følger de nøje råd fra Jelle Roziers, én af 
verdens førende brevduefolk. Duerne fodres med Aidi Fly Mix 1-2-
3 og biprodukter såsom ”Condition Booster” og ”Omega Plus Oil”.

Slagene blev modificeret i 2020 med åbne fronte og lofter for at 
holde duernes sundhedstilstand på optimalt niveau. Den åbne 
struktur sikrer god ventilation, der fremmer duernes sundhed.

Resultater 2024
Året 2024 blev markeret med adskillige succeser. Nedenfor en over-
sigt over Kurts nationale resultater i sort skriftfarve og han søn, 
Robins, resultater med rød skrift.

Bourges 10/8/2024: 26.549 unger
16-110-123-208-294-320-388-405-413-479-542-669-705-767-814-
819-820-1046-1247-1390….22/56 – 18/41

Vierzon 18/08/2024: 16.892 unger
23-100-125-136-141-163-174-175-185-213-236-282-362-388-424-
443-450-462-470-478-507-525-570-574-618-657-689-723-772-
785-868….31/48 – 28/38

Argenton 24/08/2024: 14.745 unger
90-186-425-574-606-665-770-801-923-949-1138-1152-1193…
.17/47 – 14/37

Argenton 08/09/2024: 9.401 unger
17-19-55-70-118-119-160-167-169-175-180-212-215-300-311-
354-383-383-450-472-484-489-493-631-633-684-697-702-709-
841-892….26/40 – 18/37

Chateauroux 14/09/2024: 15.060 unger
11-15-33-33-49-52-62-69-71-101-105-159-170-258-363-373-490-
578-605-648-676-724-802-912-998-1032….23/40 – 23/36 – 1. og 4. 
National Zone B3 af 2.233 unger, 1. og 4. Provincial af 3.482 unger.
Placeringer i provinsen på PIPAs rangliste: Bedste unge med 5 pla-
ceringer på mellemdistanceflyvningerne 3-6-8-29-47-64-68-74-79.

En famileaffære
Med hele familien, inklusive datteren Jolien, der hjælper ved be-
hov, er brevduesport hos Van Den Bruel mere end blot en hobby. 
Det er en passion, som er blevet ført videre fra generation til ge-
neration, og en passion, der altid fører til succes. De imponerende 
resultater taler for sig selv. Denne sæson har været mere end suc-
cesfuld for Kurt og Robin. Efter i 2022 at have vundet national-
flyvningen fra Argenton mod 22.869 unger (og hurtigst af samlet 
28.035 duer) samt 1. Nat. ES-due på den lange mellemdistance i 
KBDB fortsætter familien Van Den Bruel med at opbygge et stærk 
renommé inden for brevduesporten.

Tillykke til Kurt & Nancy, Robin & Jessie og Jolien fra hele Team 
Herbots!

Fodringe 2025 og materialer blev udsendt til foreningerne den 23. 
december 2024 og bortset fra et par håndteringsfejl fra PostNord, 
så nåede alle ringene ud til foreningerne inden nytår. Nogle har 
måske ikke bestilt grå manillamærker og kurveattester til sprint-
flyvningerne. Det er der mulighed for via hjemmesiden, og vi vil 
kunne udlevere disse i Brædstrup. 

Mange foreninger er kommet på plads med at opdatere deres 
medlemsoplysninger via foreningslogin, men der mangler desvær-
re stadig nogle og de vil blive erindret om dette i den kommende 
tid.

Sekretariatet er pt. i gang med at gøre klar til Brædstrup og når 
dette blad udkommer, så håber vi, at pokalerne er kommet hjem 
fra gravøren og at alle foreninger og sektioner har tilmeldt deres 
repræsentanter, ligesom vi forhåbentlig skal i gang med at lave ud-
stillingskataloger til Landsudstillingen.

Vi ses i Brædstrup, hvor Sekretariatet vil have en stand.

Sekretariatet informerer
AF PIA WEST CHRISTENSEN

Plomber og 
plombesnor
På grund af store prisstigninger på plastplomber i 12 mm 
har vi valgt at skifte til nogle mindre plomber fremover. Det 
betyder, at der ligeledes skal bruges en tyndere plombesnor. 
Det vil være muligt at ombytte ubrudte poser med plomber 
og ubrudte ruller med plombesnor på DdBs stand i Bræd-
strup, så det man har i foreningen passer sammen. 12 mm 
plomber og tilsvarende snor kan fortsat anvendes.
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Tilbud kun i Brædstrup.
 - over 25% rabat på alle produkter - 
“Restitution”  og “Helse og Ydeevne” 

Som et resultat af vores samarbejde med Ulrich Lemmens, Belgien, udviklede vi RECUP Free-
Amino-Acid og RECUP Oxy+ i 2023-24. Begge produkter er designet til at forbedre restitution 
og præstation weekend efter weekend gennem hele sæsonen.
Kunder rapporterer fantastiske resultater, med flokke af duer, der vender hjem og tager de første 
præmier, samt duer, der flyver 7-800 km hver weekend! Vores kunder melder om 1. Nationale 
vindere på vores produktprogram. Se vores mange gode referencer fra ind- og udland 
påwww.pigeonvitality.com ved brug av disse produkter. 

“Helse og Ydeevne”
 
1x Tricoli Stop Pulver
1x Improver
1x AntiFungal
2x BronchoPlus 

Prøv selv ”Restitutions-pakken” eller basispakken ”Helse og Ydeevne” i sæsonen 2025  -
Ø «Restitutions-pakken»: 850 DKK (28 % rabat i Brædstrup – normalpris 1180 DKK)
Ø «Helse- og Ydeevne pakken»:  900 DKK (29 % rabat i Brædstrup – normalpris 1275  DKK)

Vi i Pigeon Vitality ønsker at tilbyde vores mange gode danske kunder et særligt Brædstrup-tilbud via 
denne annonce, der gjelder indtil onsdag den 22. januar 2025:

1) Send din forhåndsbestilling på en af de to pakker og/eller andre Pigeon Vitality produkter (rabat ca. 
25%). Dersom samlet værdi > 1000 DKK, så modtag ekstra BronchoPlus-produkter til en værdi af ca. 
250 DKK (spray 500 ml og 100 ml flaske), når du afhenter din ordre i Brædstrup,

2) Send din ordre til order@pigeonvitality.com senest onsdag den 22. januar. Oplys om navn og 
mobilnummer. Du finner alle våre produkter omtalt her: www.pigeonvitality.com/shop

Spørgsmål?   

Kontakt Frode Brakstad på Messenger, order@pigeonvitality.com eller mobil: +47 900 34 259. 

Vi sees i Brædstrup !
Med hilsen Pigeon Vitality Team

“Restitutions-pakken”

1x RECUP Free-AA
1x RECUP Oxy+
1x Rebuild  
1x Belgmax
1x Amino B Complex
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Vindere 2024
-af de officielle vandrepræmier, pokaler, mesterskaber og ærespræmier

DM Sport
Johs. Markussen, 046  307,7

DM Åben Maraton
Team Bang, 013 47,1

DM Åben Lang
Anders Bo Brøbech, 073  40,9

DM Åben Mellem
Johs. Markussen, 046 35,7

DM Unger
Klaus Nissen, 070 136,6

DdBs Vandrepræmie
Gruppe 1
Dennis Madsen, 071 203,3
Gruppe 2
Bjarne Jensen, 114 339,9
Gruppe 3 
Torben Mortensen, 017 307,8
Gruppe 4
Vivi & H. Hansen, 028 255,8
Gruppe 5
Peter Jacobsen, 019 177,1
Gruppe 6
Jørgen Kriegbaum, 180 287,2

Kong Chr. d. X’s vandrepræmie
Tine Bendixen, 117

Prins Harald’s vandrepræmie
Ole Nielsen, 081

Prins Henrik’s vandrepræmie
Team Eriksson, 220

Toxværd’s vandrepræmie I
Layth Al-Robai, 116

Toxværd’s vandrepræmie II
Vivi & H. Hansen, 028

DdB’s vandrepræmie
Fam. Iversen, 025

Herbots Gyldne Vinge
Lisbet/Kim Hansen, 242

Matador & Backs vandrepræmie
Claus Wormstrup 28,5

Super Cup
Team Krogen, 086 524,0

Nationalvinder Antwerpen  
(DdBs ærespræmie)
Ole Nielsen, 081

Nationalvinder Baden-Baden  
(Kampol)
René Larsen, 116

Nationalvinder Giessen  
(DdBs ærespræmie)
Thergam Al Hulo, 116

Nationalvinder Hof  
(DdBs ærespræmie)
Karsten Riisager, 071

Nationalvinder München  
(Hassings vandrepræmie)
Tine Bendixen, 117

DdB Pokalen 2024
Team Krogen, 086

Meldgaards Vandrepræmie
Layth Al-Robai, 116

Naturals Vandrepræmie 1
Niels Bech Nygaard, 113

Naturals Vandrepræmie 2
Michael Hansen, 227

TauRIS Vandrepræmie 1
Team Krogen, 086

TauRIS Vandrepræmie 2
Elmedin Hrkovic, 113

Ungepokalen
Tamer Al-Shamri, 055

Langflyver Vandrepræmie  
Nord (Brinco)
Niels & Bente, 224

Langflyver Vandrepræmie Syd  
(Erling Vestergaard)
Anders Bo Brøbech, 073

Langflyver Vandrepræmie Øst 
 (Det tyske forbund)
K & K Sørensen, 049

Lang mellemdistance  
Vandrepræmie Region Nord
Team Krogen, 086

Lang mellemdistance  
Vandrepræmie Region Syd
Vivi & H. Hansen, 028

Lang mellemdistance  
Vandrepræmie Region Øst
Frederik & Ulrik, 242

Pejsegårdens Ærespræmier
Gruppe 1
Dennis Madsen, 071
Gruppe 2
L.M. Kristensen, 114
Gruppe 3
Michael Th. Larsen, 227
Gruppe 4
Poul Erik Hansen, 027

Gruppe 5
Niels Bech Nygaard, 113
Gruppe 6
Brdr. Nielsen, 172

Langflyvermesterskab Sport
Sektion 11
Karsten Riisager, 071 4.870,485
Sektion 12
Imdat Tokmak, 222 4.727,946
Sektion 13
Rene M Pedersen, 015 3.000,000
Sektion 21
Flemming Pedersen, 114 4.914,024
Sektion 22
Peter Pedersen, 100 4.657,125
Sektion 31
Team Eriksson, 220  4.850,723
Sektion 32
Team Meldgaard, 070 4.913,324
Sektion 33
Bente & Steen, 055 4.888,442
Sektion 35
Anders Bo Brøbech, 073  4.837,863
Sektion 41
Jan Hasselstrøm, 111 4.949,971
Sektion 42
Vivi og H. Hansen, 028  4.954,253
Sektion 52
Tine Bendixen, 117  4.823,885
Sektion 53
Claus Wormstrup, 068 4.948,025
Sektion 54
L & M. Sørensen, 023 4.848,678
Sektion 60
Peter Mikkelsen, 075 4.881,887
Sektion 61
Niels & Bente, 224      4.960,081
Sektion 62
Linda Graversen, 076 4.976,554
Sektion 63
Flemming Larsen, 025 4.925,882

Langflyvermesterskab Åben
Sektion 11
K & K Sørensen, 049          4.929,256
Sektion 12
Imdat Tokmak, 222 4.739,948
Sektion 13
Rene M Pedersen, 015 3.000,000
Sektion 21
Flemming Pedersen, 114           4.914,024
Sektion 22
Jenny & Freddi Nygaard, 100  4.819,765
Sektion 31
Team Eriksson, 220 4.973,872
Sektion 32
Team Meldgaard, 070 4.949,961
Sektion 33
Bente & Steen, 055 4.940,116
Sektion 35
Anders Bo Brøbech, 073           4.978,836
Sektion 41
Jan Hasselstrøm, 111 4.966,311
Sektion 42
Vivi & H. Hansen, 028     4.954,253
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Sektion 52
West og Vinther, 031 4.861,222
Sektion 53
Team Krogen, 086 4.976,455
Sektion 54
L. & M. Sørensen, 023 4.920,186
Sektion 60
Chr. Mikkelsen, 075 4.937,301
Sektion 61
Niels & Bente, 224     4.960,081
Sektion 62
Linda Graversen, 076  4.976,554
Sektion 63
Fam. Iversen, 025 4.974,720

Mellemdistance Sport
Sektion 11
Dennis Madsen, 071 4.982,440
Sektion 12
Jørgen Larsen, 148  4.979,894
Sektion 21
Team Ringsted, 030 4.790,616
Sektion 22
Jenny & Freddi Nygaard, 100 4.890,035
Sektion 31
Klaus Nygaard, 209 4.828,672
Sektion 32
Team Meldgaard, 070 4.959,918
Sektion 33
Tommy Gydesen, 055  4.894,794
Sektion 35
Johs. Markussen, 046 4.993,948
Sektion 41
Kasper & Viggo, 144 4.881,008
Sektion 42
E. & M. Rasmussen, 156 4.976,209
Sektion 52
Niels Bech Nygaard, 113 4.934,062
Sektion 53
S. & G. Thowsen, 086 4.954,339
Sektion 54
Jørgen Juul, 034 4.963,558
Sektion 60
Lauge Bak, 066 4.935,456
Sektion 61
Jørgen Kriegbaum, 180 4.967,219
Sektion 62
Bjarne Nielsen, 172 4.959,513
Sektion 63
Per E. Pedersen, 182 4.956,080

Mellemdistance Åben
Sektion 11
Tuncer Sahin, 242 9.951,194
Sektion 12
Imdat Tokmak, 222 9.687,752
Sektion 13
Rene M. Pedersen, 015 4.816,137
Sektion 21
BR Efekan Rayhan, 030  9.852,975 
Sektion 22
Jan Qvortrup, 100 9.774,333
Sektion 31
Kaj Andersen, 220 9.880,323
Sektion 32
Team Meldgaard, 070 9.916,375
Sektion 33
Bente & Steen, 055 9.916,241
Sektion 35
Johs. Markussen, 055 10.000,000
Sektion 41
Team Carstensen, 207 9.912,908
Sektion 42
E. & M. Rasmussen, 156 9.959,582

Sektion 52
Niels Bech Nygaard, 113 9.873,382
Sektion 53
Team Krogen, 086 9.926,117
Sektion 54
M. & C. Hansen, 023 9.953,314
Sektion 60
Chr. Mikkelsen, 075 9.926,761
Sektion 61
Ole P. & Sønner, 224 9.889,561
Sektion 62
Bjarne Nielsen, 172 9.953,143
Sektion 63
Fam. Iversen, 025 9.884,705

Sprintmesterskab Sport
Sektion 11
Team Zuferov, 045 4.913,584
Sektion 12
Jens J. Olsen, 222 4.910,352
Sektion 13
Henrik Rønnow, 247 3.919,127
Sektion 21
J. Samson, 030  4.845,957 
Sektion 22
Team Ruskov, 081 4.802,644
Sektion 31
Michael Andersen, 220 4.987,785
Sektion 32
Michael Th. Larsen, 227  4.957,662
Sektion 33
Tommy Gydesen, 055 4.929,689
Sektion 35
Johs. Markussen, 046 4.946,858
Sektion 41
Jørgen & Jens, 111 4.884,926
Sektion 42
E. & M. Rasmussen, 156 4.972,980
Sektion 52
Niels Bech Nygaard, 113 4.874,833
Sektion 53
Team Krogen, 086 4.938,385
Sektion 54
M. & C. Hansen, 023 4.960,672
Sektion 60
Chr. Mikkelsen, 075 4.921,523
Sektion 61
Ole P. & Sønner, 224 4.926,299
Sektion 62
Bjarne Nielsen, 172 4.979,756
Sektion 63
Jesper Pedersen, 126 4.893,487

1-års mesterskab
Sektion 11
Tuncer Sahin, 242 7.940,833
Sektion 12
Imdat Tokmak, 222 7.789,861
Sektion 13
René M. Pedersen, 015 1.526,703
Sektion 21
Thomas Pedersen, 009 7.654,747 
Sektion 22
John Bredahl, 081 7.572,518
Sektion 31
Team Eriksson, 220 7.863,887
Sektion 32
Michael Th. Larsen, 227  7.980,390
Sektion 33
Fahd Dahham Faza Seghayer,  
055 7.925,987
Sektion 35
Johs. Markussen, 046 7.999,235

Sektion 41
Lars F. Hansen, 111 7.857,459
Sektion 42
E. & M. Rasmussen, 156 7.977,738
Sektion 52
Jens P. Pedersen, 031 7.817,748
Sektion 53
Claus Wormstrup, 068 7.947,798
Sektion 54
Henrik Stæhr, 053 7.897,910
Sektion 60
Kim Høgedal, 170 7.964,251
Sektion 61
MSM, 190 7.897,316
Sektion 62
Bjarne Nielsen, 172 7.955,994
Sektion 63 
Niels J. Ullits, 182 7.771,903

Ungemesterskab Åben
Sektion 11
Benny Jørgensen, 049 4.907,306
Sektion 12
Eigil Nielsen, 062 2.000,000
Sektion 21
BR Efekan Rayhan, 030 6.960,392
Sektion 22
Ole Nielsen, 081 5.829,399
Sektion 31
Rocky Jespersen, 209 6.031,819
Sektion 32
Klaus Nissen, 070 6.970,360
Sektion 33
Tamer Al-Shamri, 055 6.954,314
Sektion 35
Johs. Markussen, 046 6.952,328
Sektion 41
Team Nicolaisen, 207 7.000,000
Sektion 42
Jan&Frederik S. Hansen, 028 6.921,119
Sektion 52
Tine Bendixen, 117 7.000,000
Sektion 53
Bianca & Henrik, 128 4.942,763
Sektion 54
Th. Kristensen, 034 5.883,016
Sektion 60
Hans K Høgedal, 170 6.954,904
Sektion 61
Jakob Noe, 224 6.836,948
Sektion 62
Brdr. Nielsen, 172 7.000,000
Sektion 63
Niels J. Ullits, 182 2.912,503

Junior- og begyndermesterskab
Sektion 35
Team Friis, 017 6.298,689
Sektion 41
Team Hansen, 207 6.840,368
Sektion 60
Laura S. Ghiviriga 3.822,603

National Cup
Under 2.600 km
Team Bang, 013 3.301,288
2.600-2.750 km
Anders Bo Brøbech, 073 3.127,275
Over 2.750 km
Kim Høgedal, 170 2.868,113
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